
 1 

                       
�����������������	
�����������������������	
�����������������������	
�����������������������	
����������

 
z sesj i Rady Gminy i Miasta w Bogatyni 

z dnia 19 pa�dziernika 2004r. 
 
Obecni radni wg listy obecno�ci, która jest zał�cznikiem nr 1 do protokołu. 
Nieobecni: Dariusz D�bru�   - nieobecno�� usprawiedliwiona 
  Marian Gewert   - nieobecno�� usprawiedliwiona 

�

Sesj i przewodniczył przewodnicz�cy rady Henryk Boruta. 
Sesja odbyła si� w sali konferencyjnej Urz�du Miasta i Gminy w Bogatyni w godzinach            
od 900 – 1210. 
 
W sesj i uczestniczyli: 
Gerard �wistulski   - burmistrz miasta i gminy 
Zbigniew Szatkowski   - zast�pca burmistrza miasta i gminy 
Krzysztof Wietrzykowski  - zast�pca burmistrza miasta i gminy 
Bogumiła Wysocka   - skarbnik gminy 
Krystyna Jakszycka    - sekretarz gminy 
Lista obecno�ci stanowi zał�cznik nr 2. 
 
oraz naczelnicy wydziałów Urz�du Miasta i Gminy, kierownicy gminnych jednostek 
organizacyjnych, przewodnicz�cy jednostek pomocniczych zgodnie z list� obecno�ci 
stanowi�c� zał�cznik nr 3. 
 
Porz�dek obrad: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porz�dku obrad. 
3. Udzielenie głosu przewodnicz�cym jednostek pomocniczych miasta i gminy 

Bogatynia.  
4. Przyj�cie protokołu z sesji z 31 sierpnia 2004r.  
5. Realizacja uchwał Rady. 
6. Bezpiecze�stwo publiczne i po�arowe w mie�cie i gminie. Ocena funkcjonowania 

słu�b zapewniaj�cych bezpiecze�stwo w mie�cie i gminie.  
7. Zaci�gni�cie po�yczki długoterminowej.  
8. Zaci�gni�cie kredytu długoterminowego.  
9. Wprowadzenie zmian w bud�ecie Gminy na 2004 rok.  
10.  Nabycie nieruchomo�ci nie zabudowanej od Agencji Własno�ci Rolnej Skarbu 

Pa�stwa na rzecz Gminy Bogatynia.  
11. Opłata administracyjna.  
12.  Podj�cie inicjatywy wypracowania wspólnego modelu edukacji dzieci polskich i 

niemieckich.  
13.  Nadanie Statutu Publicznemu Gimnazjum w Działoszynie.  
14.  Nadanie Statutu Zespołowi Szkoły Podstawowej im. Jadwigi �l�skiej i Gimnazjum w 

Działoszynie.  
15.  Program współpracy Miasta i Gminy Bogatynia z organizacjami pozarz�dowymi              

i innymi podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku  publicznego na 2004 rok.  
16.  Przyst�pienie do Partnerstwa na Rzecz Rozwoju. 
17.  Nadanie tytułu i odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia” . 
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18.  Uzupełnienie składu Komisji Rady Gminy i Miasta. 
19.  Uzupełnienie składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta. 
20.  Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy i Miasta w Bogatyni o przeprowadzonej    

analizie o�wiadcze� maj�tkowych radnych.  
21.  Interpelacje i zapytania radnych. 
22.  Wolne wnioski, sprawy ró�ne. 

      23.  Zamkni�cie obrad sesji. 
Porz�dek obrad stanowi zał�cznik nr 4. 
 

Do pkt 1 
Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum.  

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta otwieraj�c sesj� powitał radnych, burmistrza i jego 
zast�pców, skarbnika oraz zaproszonych kierowników gminnych jednostek organizacyjnych          
i jednostek pomocniczych. Na podstawie listy obecno�ci stwierdził quorum, przy którym 
Rada mo�e podejmowa� prawomocne uchwały.  
W momencie otwarcia obrad na sali obecnych było 19 radnych, (2 radnych nieobecnych)             
w zwi�zku z tym Rada ma mo�liwo�� podejmowania prawomocnych uchwał. 
 

Do pkt 2 
Przedstawienie porz�dku obrad. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przypomniał, i� zgodnie z art. 20.1.1a ustawy                   
o samorz�dzie gminnym „Rada gminy mo�e wprowadzi� zmiany w porz�dku bezwzgl�dn�  
wi�kszo�ci� głosów ustawowego składu rady” . 
Przewodnicz�cy zaproponował wprowadzenie do porz�dku obrad sesji projektu uchwały              
w sprawie załatwienia skarg z dnia 20 lipca 2004r. oraz z dnia 2 sierpnia 2004r. na 
działalno�� O�rodka Pomocy Społecznej w Bogatyni oraz na Gminny Zarz�d Mienia 
Komunalnego Sp. z o. o w Bogatyni.  
Projekt uchwały stanowi zał�cznik nr 5. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta poprosił o słowo komentarza 
Wiceprzewodnicz�cego Rady Artura Oliasza. 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz poinformował, �e nadzór w postaci Wojewody 
nakazał nam w trybie formalno-prawnym podj�cie uchwały w sprawie rozpatrzenia dwóch 
skarg, które wpłyn�ły na działalno�� jednostek podległych - O�rodka Pomocy Społecznej w 
Bogatyni oraz Gminnego Zarz�du Mienia Komunalnego Sp. z o. o w Bogatyni. Nie b�dzie si� 
rozwodził nad trybem skarg, które wpłyn�ły do Gminnego Zakładu Mienia Komunalnego i 
O�rodka Pomocy Społecznej. Skargi dotyczyły tak po krótce wysoko�ci udzielonej przez OPS 
Panu, który t� skarg� napisał oraz drug� na działalno�� GZMK w dwóch sprawach – jedna 
dot. wymiany pieca w�glowego i druga na awari� WC. W odpowiedzi, które otrzymali�my i 
otrzymał zainteresowany mamy uzasadnienie od Kierownika OPS i Prezesa GZMK jeszcze 
ówczesnego. Abstrahuj�c od odpowiedzi na tre�� zawartej skargi z punktu prawnego ona jest 
bezzasadna, dlatego �e nie wyczerpano trybu odwoławczego od decyzji podj�tych wobec tego 
Pana. Nie potwierdziły si� zarzuty podniesione w skardze dot. działalno�ci OPS. Ze 
zło�onych wyja�nie� przez kierownika o�rodka wynika w sposób jednoznaczny, �e nie mo�na 
dopatrzy� si� w tych działaniach naruszania obowi�zuj�cych przepisów prawa. Podnie�� w 
tym miejscu nale�y, �e od decyzji przyznaj�cych pomoc Panu Jankowskiemu, nie wnosił on 
stosownych �rodków odwoławczych przewidzianych w obowi�zuj�cych przepisach prawa. 
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Nie potwierdziły si� równie� zarzuty podniesione w skardze dotycz�ce działalno�ci 
Gminnego Zarz�du Mienia Komunalnego Sp. z o.o. w Bogatyni. Z ustale� dokonanych przez 
komisj� w trakcie ogl�dzin wynika, �e w roku bie��cym zaplanowano wymian� kuchni i �e 
zostanie ona dostarczona w IV kwartale br. oraz ustalono, �e naprawa urz�dze� WC nale�y                          
do obowi�zków lokatora, co wynika z obowi�zuj�cych w tej mierze przepisów prawa. Z tych 
te� wzgl�dów maj�cych powy�sze na uwadze Rada postanowiła jak w uchwale.  
Stwierdził, �e obowi�zuje pewien tryb i Rada musi podj�� uchwał� w tej sprawie. 
 
Radny Edmund Nych - Ma uwag�, je�eli mamy si� wypowiada�, co do tre�ci skargi to 
musimy zna� jej tre��. Tre�� tej skargi nie została nam przedstawiona. Rozumie, �e 
Wiceprzewodnicz�cy Rady A. Oliasz ma dobre intencje, natomiast jako Klub w tej materii nie 
b�dziemy si� wypowiada�.  
 
Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski - Po raz pierwszy Rada Gminy i Miasta ma 
doczynienia z tak bezprecedensowym przypadkiem. Tak� formuł� nakazuje prawo, rzecz 
jednak w tym, �e takich przypadków mo�e by� jeden tj. jaskółka. Oczywi�cie ka�dy                    
z obywateli niezadowolony ze sposobu obsługi �wiadcze� ze strony instytucji, które maj� 
�wiadczy� okre�lone �wiadczenia, czyli OPS i GZMK. Mo�e sta� si�, �e przedmiotem 
kolejnych sesji b�dzie zdominowanie wła�nie przez tego typu sprawy. My�li, �e                            
w najbli�szym czasie nale�y przyj�� okre�lon� procedur�, chocia�by z uwagi na fakt 
podniesienia tego tematu przez Pana radnego, �eby�my po prostu nie pozwolili na to, �eby  
sesja była zdominowana w przyszło�ci tego typu sprawami. A podejmuj�c okre�lone uchwały 
rzeczywi�cie Rada musi mie� do ko�ca stosowan� wiedz� i wie, za czym głosowa�. Tych 
przypadków b�dzie du�o, my�my si� zastanawiali czy jest to słuszne. No oczywi�cie, ale jest 
to tylko w kwestii zastanawiania si�, natomiast procedura jest okre�lona i z tym b�dziemy 
mieli doczynienia. My�li, �e warto �eby zastanowi� si� Panie Przewodnicz�cy aby 
przedmiotowy projekt uchwały był reprezentowany czy recenzowany przez komisje wła�ciw� 
dla tego typu działa�. Wtedy nie trzeba b�dzie długo dyskutowa� na sesjach. 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz odczytał tre�� przedmiotowej skargi skierowanej 
do Urz�du Wojewódzkiego we Wrocławiu zło�onej w dniu 2.08.2004r. przez Pana Zbigniewa 
Jankowskiego zam. Bogatynia ul. Turowska 95 m 2 na działalno�� GZMK i OPS                       
w Bogatyni. 
Tre�� skargi stanowi zał�cznik nr 6 do protokołu. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta zwróci si� do radnych czy s� pytania w tej sprawie. 
Wobec braku pyta� poddał pod głosowanie wprowadzenie ww. projektu uchwały do 
porz�dku obrad sesji w pkt. 3  
 
Za wprowadzeniem do porz�dku obrad w pkt 3 - projektu uchwały w sprawie załatwienia 
skarg z dnia 20 lipca 2004r. oraz z dnia 2 sierpnia 2004r. na działalno�� O�rodka Pomocy 
Społecznej w Bogatyni oraz na Gminny Zarz�d Mienia Komunalnego Sp. z o.o. w Bogatyni –  
głosowało 18 radnych, 1 radny głosował przeciw. 
 
Porz�dek sesji po wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porz�dku obrad. 
3. Załatwienie skarg z dnia 20 lipca 2004r. oraz z dnia 2 sierpnia 2004r. na 

działalno�� O�rodka Pomocy Społecznej w Bogatyni oraz na Gminny Zarz�d 
Mienia Komunalnego Sp. z o.o w Bogatyni.  
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4. Udzielenie głosu przewodnicz�cym jednostek pomocniczych miasta i gminy 
Bogatynia.  

5. Przyj�cie protokołu z sesji z 31 sierpnia 2004r.  
6. Realizacja uchwał Rady. 
7. Bezpiecze�stwo publiczne i po�arowe w mie�cie i gminie.  Ocena funkcjonowania 

słu�b zapewniaj�cych bezpiecze�stwo w mie�cie i gminie.  
8. Zaci�gni�cie po�yczki długoterminowej.  
9. Zaci�gni�cie kredytu długoterminowego.  
10. Wprowadzenie zmian w bud�ecie Gminy na 2004 rok.  
11.  Nabycie nieruchomo�ci nie zabudowanej od Agencji Własno�ci Rolnej Skarbu 

Pa�stwa na rzecz Gminy Bogatynia.  
12. Opłata administracyjna.  
13.  Podj�cie inicjatywy wypracowania wspólnego modelu edukacji dzieci polskich   i 

niemieckich.  
14.  Nadanie Statutu Publicznemu Gimnazjum w Działoszynie.  
15.  Nadanie Statutu Zespołowi Szkoły Podstawowej im. Jadwigi �l�skiej                          

i Gimnazjum w Działoszynie.  
16.  Program współpracy Miasta i Gminy Bogatynia z organizacjami    

pozarz�dowymi              i innymi podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku  
publicznego na 2004 rok.  

17.  Przyst�pienie do Partnerstwa na Rzecz Rozwoju. 
18.  Nadanie tytułu i odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia” . 
19.  Uzupełnienie składu Komisji Rady Gminy i Miasta. 
20.  Uzupełnienie składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta. 
21.  Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy i Miasta w Bogatyni o 

przeprowadzonej analizie o�wiadcze� maj�tkowych radnych.  
22.  Interpelacje i zapytania radnych. 
23.  Wolne wnioski, sprawy ró�ne. 
24. Zamkni�cie obrad sesji. 

 
AD.3. 

Załatwienie skarg z dnia 20 lipca 2004r. oraz z dnia 2 sierpnia 2004r. na działalno�� 
O�rodka Pomocy Społecznej w Bogatyni oraz na Gminny Zarz�d Mienia Komunalnego Sp.   

z o.o w Bogatyni. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta wobec przedstawionych wcze�niej wyja�nie� 
Wiceprzewodnicz�cego Rady dot. skarg i braku pyta� ze strony radnych zaproponował 
głosowanie ww. projektu uchwały. 
 
UCHWAŁA Nr  XX/168/04 w sprawie załatwienia skarg z dnia 20 lipca 

2004r . oraz z dnia 2 sierpnia 2004r . na działalno�� O�rodka Pomocy 

Społecznej  w Bogatyni oraz na Gminny Zarz�d Mienia Komunalnego Sp.   

z o.o. w Bogatyni - podj�ta została wi�kszo�ci� głosów (18 za, 1 przeciw) 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 7 do protokołu. 
 

AD.4. 
Udzielenie głosu przewodnicz�cym jednostek pomocniczych miasta i gminy Bogatynia. 
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Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta zapytał, czy kto� z przewodnicz�cym jednostek 
pomocniczych miasta i gminy Bogatynia chciałby zabra� głos. 
Wobec braku zgłosze� proponuje przej�� do nast�pnego punktu porz�dku obrad.  
 

AD.5. 
Przyj�cie protokołu z sesji z 31 sierpnia 2004r. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta poinformował, �e protokół z sesji z dnia 31 sierpnia     
2004 r. był wyło�ony do wgl�du w Biurze Rady.  
Radni nie wnie�li uwag do protokołu.  
Protokół z sesji z dnia 31 sierpnia 2004r. został przyj�ty jednogło�nie (18 za,) – jednogło�nie. 
 

AD.6 
Realizacja uchwał Rady. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta powiedział, �e informacj� dot. realizacji uchwał rady 
ka�dy radny dostał do materiałów sesji. Zapytał czy w tym punkcie kto� chciałby zabra� głos, 
czy s� uwagi. 
W zwi�zku z brakiem uwag Przewodnicz�cy Rady poddał pod głosowanie informacj� dot. 
realizacji uchwał rady w miesi�cu wrze�niu 2004r. 
Informacja na temat realizacj i uchwał rady w miesi�cu wrze�niu 2004r. przyj�ta została 
wi�kszo�ci� głosów  (18 za, 1 przeciw ). 
Informacja stanowi zał�cznik nr 7. 
 

AD.7. 
Bezpiecze�stwo publiczne i po�arowe w mie�cie i gminie.  Ocena funkcjonowania słu�b 

zapewniaj�cych bezpiecze�stwo w mie�cie i gminie. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta poprosił zast�pc� Burmistrza Zbigniewa 
Szatkowskiego o zabranie głosu. 
 
Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski powiedział, �e podejmujemy dzisiaj debat� nad 
jednym z wa�nych, o ile nie najwa�niejszych problemów społecznych, jakim jest 
bezpiecze�stwo publiczne obywateli. W dotychczasowych działaniach miar� poczucia 
bezpiecze�stwa były informacje składane przez powołane i uprawnione do tego słu�by. 
Najcz��ciej bezpiecze�stwo publiczne kojarzy nam si� z ilo�ci� patroli policyjnych, skuteczn� 
interwencj� Stra�y Gminnej czy te� Stra�y Granicznej w chwili bezpo�redniego naszego 
zagro�enia. Ocen� dobrego przygotowania, dyspozycyjno�ci i wyposa�enia w sprz�t jest 
szybkie przybycie i ugaszenie po�aru, sprawna pomoc ratownictwa medycznego, uratowanie 
ludzkiego �ycia. Przekazywane statystyki i informacje obejmuj� najcz��ciej dane dotycz�ce 
eliminacji okre�lonych skutków, obejmuj� przykładowo ilo�� osób popełniaj�cych 
przest�pstwa lub wykroczenia, ilo�� mandatów czy te� wymierzonych kar. Stra�acy  
informuj� o ilo�ci ugaszonych po�arów, o ilo�ci wyjazdów interwencyjnych tych 
uzasadnionych i tych zupełnie bezzasadnych. Do�� cz�sto skłaniamy si� do pozornie 
prawdziwej relacji, �e im wi�cej interwencji tym bezpieczniej. Z tak� tez� nie mo�na si� 
zgodzi�. Z tak� tez� mo�na si� zgodzi� wył�cznie w obszarze słu�by zdrowia warunkuj�c to 
ci�głym monitoringiem i profilaktyk�, co pozwoli unikni�cia bolesnych skutków, a czasem 
wr�cz niemo�liwych do osi�gni�cia rezultatów w walce o �ycie człowieka z prostej 
prozaicznej przyczyny. Pomoc ta jest zbyt pó�na albo i zb�dna. Wiemy dobrze, �e nie chodzi 
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wył�cznie o splendory wynikaj�ce z wykazanych danych liczbowych prezentowanych przez 
poszczególne słu�by. Przyzna� jednak trzeba, i� wiele przypadków stwarzaj�cych oczywiste  
zagro�enie bezpiecze�stwa publicznego wynika z faktu zaniechania i niepodejmowania 
działa� w sferze zapobiegania i przeciwdziałania przyczynom tak negatywnych skutków. Na 
niebezpiecze�stwa nara�eni s� ludzie niezale�nie od ich wieku. Nara�ony jest ich dobytek          
i mienie. Sprawcami wielu ró�norakich zagro�e� wynikaj�cych z ró�nych pobudek                       
i ró�nych zwi�zków przyczynowych s� zarówno młodzi ludzie i doro�li mieszka�cy. 
Oczywi�cie, �e skala przest�pstw popełnianych przez młodzie� jest mniejsza, nie oznacza to, 
�e nie s� to działania gro�ne i nie stanowi� zagro�enia publicznego. Pojedyncze ekscesy              
i wybryki do�� cz�sto usprawiedliwiamy młodzie�cz� fantazj�, w�chanie substancji 
toksycznych czy te� pobicia i okradzenia słabszego, wandalizm okre�lamy jako próba 
wchodzenia w dorosłe �ycie. S� to zjawiska niebezpieczne i trudne do opanowania, a przede 
wszystkim kosztowne. Potrzebny jest nam jeden wspólny front do pracy nad eliminacj� 
istniej�cych i mog�cych powsta� zagro�e�. W tym przedsi�wzi�ciu jest miejsce dla instytucji 
i słu�b do tego powołanych, ale tak�e ró�nego rodzaju stowarzysze� i ludzi dobrej woli. Sw� 
uwag� winni�my skupia� na celach eliminuj�cych skutki, ale zdecydowanie bardziej na 
łagodzeniu b�d� eliminowaniu ich przyczyn. Działaniom tym przy�wieca� powinno stałe 
monitorowanie i wyci�ganie wniosków dla dalszych działa� i anga�owaniu niemałych 
�rodków finansowych (zarówno z bud�etu miasta i gminy, jaki �rodków zewn�trznych). 
Niemodne i zaniechane od dawna w Polsce działania profilaktyczne i zapobiegawcze musz� 
by� z wielu wzgl�dów przywrócone. Wymaga tego zło�ono�� wielu uwarunkowa� �ycia 
społecznego obywateli i potrzeba dostosowania do obowi�zuj�cych norm w innych krajach 
Unii Europejskiej. Z takimi przykładami dot. współpracy słu�b powołanych ustawowo 
mogli�cie Pa�stwo niejednokrotnie si� spotka�, zarówno na terenie miasta i gminy, jak i 
powiatu. Jednym z istotnych przyczyn zagro�enia współ�ycia publicznego w kraju i gminie 
jest zubo�enie społecze�stwa i nasilaj�ca si� fala patologii i przest�pczo�ci. Du�a cz��� 
społecze�stwa pozostaje bez pracy, co budzi oczywiste zagro�enie poczucia bezpiecze�stwa 
obywateli. Na rozwi�zanie tych problemów nie ma cudownych lekarstw. Trzeba po prostu 
diagnozowa�, podejmowa� wspólne projekty wybranych przedsi�wzi�� i skutecznie je 
monitorowa�. Realizacj� tych projektów realizujemy w oparciu o dotacje celowe, �rodki 
bud�etowe, a w niedalekiej przyszło�ci b�dziemy, mam nadziej�, realizowa� przy 
współudziale �rodków wspomagaj�cych. Potrzeb� synchronizowania działa� słu�b i 
instytucji, stowarzysze� i zwykłych obywateli na rzecz bezpiecze�stwa publicznego 
dostrzegli�my 5 lat temu tworz�c program i zespół Zdrowa i Bezpieczna Gmina. Korelacje 
wzajemnych współdziała� pomi�dzy Policj�, Stra�� Gminn� i Stra�� Graniczn� i stra�ami 
po�arnymi w obszarach o�wiaty i jednostek pomocniczych, jakimi s� sołectwa i rady 
osiedlowe sprawdziły si�. Programy edukacyjne realizowane przez nauczycieli, instytucje d/s 
rozwi�zywania problemów antyalkoholowych i programy profilaktyczno- lecznicze 
realizowane przez SP ZOZ w Bogatyni spełniaj� swój cel, lecz wci�� s� niewystarczaj�ce. 
St�d te� potrzeba zwracania bacznej uwagi, by zadania te miały wła�ciwy wymiar w 
kolejnych bud�etach. O sposobie realizacji tych zada� informujemy na bie��co w TV 
Kablowej i prasie. Swój czas antenowy posiada ju� Policja. Wa�ne, by swe działania, tu 
kieruj� - popularyzowa� mogły tak�e inne instytucje i słu�by, podobnie jak Policja, by swój 
czas antenowy miała Stra� Po�arna, Stra� Graniczna, by umo�liwi� prezentacj� oraz poddanie 
si� ocenie. Potrzebne jest publiczne wyra�enie opinii i prezentacja wniosków. Swoje 
niezale�ne miejsce w tworzonych bud�etach winny znale�� takie zadania jak eliminowanie 
zagro�e� katastrof budowlanych, naprawy niebezpiecznych dróg, ich oznakowania.  W tej 
materii pojawiły si� ju� „pierwsze jaskółki” , pojawiło si� oznakowanie na skrzy�owaniach, 
ale to rzecz, która wymaga ci�głej ewolucji.  Zabezpieczenie dotacji dla najbiedniejszych, bo 
przecie� w�ród najbiedniejszych rodzi si� pokusa dla ró�nego rodzaju zagro�e�. Zada� jest 
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wiele, ale o priorytetach musi zdecydowa� samorz�d. Na przestrzeni czterech ostatnich lat 
bogaty�ski samorz�d na realizacj� zada� zwi�zanych z bezpiecze�stwem publicznym                   
i ochron� przeciwpo�arow� wydatkował ł�cznie 4 mln zł., w tym 2.774 mln zł na Stra� 
Gminn�, która funkcjonuje na terenie miasta i gminy, wydatkował 1.137 mln zł na realizacj� 
zada� przez Ochotnicze Stra�e Po�arne Wspomagamy oczywi�cie Policj� (w wys. 100 tys. zł) 
i Stra�  Graniczn� (w wys. 14 tys. zł)  Najcz��ciej spotykamy si� z opini�, �e słu�by powołane 
do realizacji zabezpieczenia porz�dku publicznego, które działaj� w imieniu Pa�stwa, 
najcz��ciej s� niewydolne, st�d te� potrzeba ci�głego monitorowania i anga�owania 
dodatkowych �rodków z bud�etu miasta. Ale to musi mie� swoje okre�lone granice. 
Burmistrz nie wspomina tu o �rodkach przeznaczonych przez O�rodek Rozwi�zywania 
Problemów Alkoholowych, jest to odr�bna �cie�ka, z pomini�ciem bud�etu podstawowego, 
ale s� to równie� znacz�ce �rodki, które maj� eliminowa� patologie i rodz�ce si� z tego tytułu 
oczywiste zagro�enia. Burmistrz nie wspomina tak�e o wielko�ci �rodków przeznaczonych na 
ochron� najubo�szych, o tym mówili�my na komisjach problemowych, na poprzednich 
sesjach. Sprawa bezpiecze�stwa publicznego jest spraw� nas wszystkich, chocia�by dlatego, 
�e ka�dy z nas mo�e sta� si� ofiar� lub nieumy�lnym sprawc� z tytułu zaniechania jego 
zapobie�enia. Burmistrz my�li tu o pracach nad projektem bud�etu i zabezpieczeniu �rodków, 
podejmowania okre�lonych zada� akceptowanych przez samorz�d. Sprawa bezpiecze�stwa 
publicznego jest szeroka jak rzeka, coraz cz��ciej mamy doczynienia z bardzo mocno 
zaanga�owanym rozwi�zaniem tego typu problemów z jednostkami  pomocniczymi – radami 
osiedlowymi i radami sołeckimi. B�dziemy jeszcze w czasie dzisiejszej sesji mówili nt. 
inicjatyw prospołecznych, o programie EQUAL, o inicjatywie na rzecz po�ytku publicznego. 
Ju� teraz Burmistrz sygnalizuje, �e ta sprawa jest tak powa�na, �e zasługuje na uwag� jak 
najszerszych gremiów, jak najszerszych rzesz obywateli. Podczas realizacji tego punktu 
dzisiejszej sesji uczestnicz� w niej przedstawiciele Policji, Stra�y Granicznej, Stra�y Po�arnej 
i to oni dzisiaj w sposób skondensowany, nie na zasadzie przedkładanych informacji, bo sama 
informacja bez zako�czenia jej wnioskami po prostu b�dzie tylko informacj� i nie b�dzie 
wnosiła wiele twórczego do realizacji tego punktu. Jako pierwszego do realizacji 
udokumentowania tego powi�kszonego wst�pu Burmistrz poprosił Pana Jacka 
Łuczkowskiego, Komendanta Policji, nast�pnie o przedstawienie skondensowanej informacji 
zako�czonej wnioskami poprosił przedstawiciela Stra�y Po�arnej, dalej słu�by graniczne.  
 
Jacek Łuczkowski, Komendant Komisar iatu Policj i w Bogatyni zreferował sprawozdanie 
oraz zestawienie danych statystycznych z oceny stanu bezpiecze�stwa na terenie miasta               
i gminy Bogatynia za okres 9 miesi�cy w formie  pokazu multimedialnego.  
Plansze oraz szczegółowe informacje dot. sprawozdania stanowi� zał�cznik nr 9 do 
protokołu.  
Sprawozdanie stanowi o: 

1. charakterystyce regionu działania Komisariatu,  
2. głównych zadaniach Komisariatu Policji w Bogatyni w III kwartale 2004r.,  
3. realizacji planu pracy referatu prewencji  

• ilo�� zdarze� przest�pczych – ogółem w II kw. 2004r. odnotowano 113 zdarze� 
przest�pczych, co stanowi spadek o 4% w stosunku do równowa�nego okresu 
2003r. 118 zdarze�, 

• porównanie liczby dokonanych zatrzyma� – w III kw. 2003r. odnotowano 459 
ogólnie wykrocze� szkodliwie społecznych, w 2004r. ujawnionych przez 
policjantów 593 z tego w ostatnim kwartale 30. Ogólna liczba zatrzyma� na 
gor�cym uczynku wynosi 117 osób, je�eli chodzi o III kwartał 2004r., w 2003r. 
było 108 sprawców zatrzymanych na gor�cym uczynku. Podkre�lił, i� bardzo du�a 
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cz��� zatrzyma� na gor�cym uczynku jest z tzw. zawiadomienia obywatelskiego, 
czyli z anonimowego telefonu 997 i 112.  

• porównanie ilo�ci i rodzajów patroli w III kwartale i w 2004r. – na wykresach 
widzimy zmian� mentalno�ci i my�lenia w komisariacie. Przechodzimy na słu�by 
– patrole piesze gdzie jest du�a efektywno��. 

4. realizacji planu pracy zespołu ds. patologii i nieletnich,  
5. realizacji planu pracy referatu kryminalnego,  
6. wnioskach: 

a. w zakresie zada� realizowanych przez Referat Prewencji dziedzin�, która 
wymaga dalszej pracy jest zagadnienie problematyki nieletnich,  

b. kontynuacja oraz rozszerzenie współpracy z organizacjami samorz�dowymi 
oraz podmiotami (Stra�y Granicznej, Stra�y Miejskiej) na terenie miasta  

      i gminy Bogatynia, 
c. kontynuacja programu maj�cego na celu ograniczenie zjawisk patologicznych,  

w tym realizacja zada� z zakresu poprawy poczucia bezpiecze�stwa 
mieszka�ców,  

d.  ograniczenie zjawisk szczególnie uci��liwych społecznie (np. spo�ywanie 
alkoholu w miejscach publicznych),  

e. utrzymanie małej liczby post�powa� zako�czonych wynikiem „brak 
ustawowych znamion przest�pstwa”,  

f. zmniejszenie  współczynnika zaległo�ci prowadzonych post�powa�,  
g. uzyskanie �rodków zapobiegawczych tj. por�czenie maj�tkowe zwłaszcza w 

kontek�cie skupów złomu i metali kolorowych z terenu miasta i gminy, 
h. d��enie do osi�gni�cia maksymalnej 100%-owej wykrywalno�ci przest�pstw 

gospodarczych.  
 
W podsumowaniu Komendant wystosował pro�b� do Rady o zakup dwóch psów słu�bowych 
dla potrzeb komisariatu. Komisariat posiada jednego psa, potrzebny jest zakup dodatkowych 
dwóch psów, co zabezpieczyłoby patrole piesze oraz imprezy masowe.  
 
Radny Zdzisław Solecki, – Je�li chodzi o monitoring, nie wiem, czy wszyscy byliby 
zadowoleni, gdyby w godzinach nocnych były monitorowane klatki. Na pewno �ycie 
towarzysko-s�siedzkie by uległo, w godzinach dziennych – tak, ale w godzinach nocnych 
chyba ten pomysł nie jest najlepszy, no ale to jest do przedyskutowania. Je�li mo�na 
zweryfikowa� Pa�sk� wypowied� do Pani Prezes - jedno zdanie (radny zwrócił si� do 
komendanta Łuczkowskiego), Pan tu podał, kiedy Policja nie ma dy�urów, nie chciałbym, by 
to popsuło Panu statystki, �eby w tym czasie wzrosła wi�ksz� przest�pczo��; Panie 
Komendancie, chciałbym si� zapyta�, czy wzorem innych miast policjanci, którzy uczestnicz� 
w po�cigu s� w jaki� sposób gratyfikowani, a je�eli nie, to czy b�d�, oczywi�cie, je�li chodzi 
o przest�pczo�� złapanych na gor�cym uczynku. 
 
Jacek Łuczkowski, Komendant Komisar iatu Policj i w Bogatyni - Jest fundusz nagrodowy 
i korzystaj�c z tego funduszu wyst�puj� do Komendanta Powiatowego o nagradzanie 
policjantów za uj�cia na gor�cym uczynku i to jest podstawowy priorytet naszej pracy, to jest 
efekt naszej pracy i my�l�, �e nie mo�e by� w tym zakresie inaczej.  
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta - My�l�, �e wszystkie w�tpliwo�ci, wszystkie 
pytania na pewno Pan Komendant ł�cznie ze swoimi współpracownikami ch�tnie wyja�ni�, 
my�l�, �e ju� na bardziej ograniczonym forum. Dzi�kuj� bardzo za wyst�pienie Panu 
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Komendantowi, poprosz� teraz o wyst�pienie Pana Mirosława Bednarczyka, Dowódc� 
Jednostki Ratowniczo- Ga�niczej w Bogatyni.  
Mirosław Bednarczyk, Dowódca Jednostki Ratowniczo - Ga�niczej  w Bogatyni -  
odczytał zestawienia statystyczne z działalno�ci Jednostki w br. oraz w roku ubiegłym, m.in. 
zestawienie ilo�ci zdarze� według wielko�ci oraz zestawienia ilo�ci po�arów i miejscowych 
zagro�e� według rodzaju obiektów.  Ogółem w tym roku zanotowano 451 zdarze� i to jest 
bardzo du�y spadek do zeszłego roku (w 2003r. było 651 zdarze�). W 2003r. były 452 po�ary 
w 2004r. tylko 234, natomiast na tym samym poziomie utrzymuj� si� tzw. miejscowe 
zagro�enia - jest to nasza działalno�� ratownicza w wypadkach drogowych jak równie� przy 
likwidacji ró�nego rodzaju awarii w infrastrukturze komunalnej tj. pomoc dla społecze�stwa, 
pompowanie wody jak równie� likwidacja gniazd kokonów szerszeni i os. Alarmów 
fałszywych zanotowano 40 w 2004r., w 2003r. 43. Odnotowano znaczny spadek alarmów 
fałszywych zło�liwych, wi�kszo�� jest w dobrej wierze gdzie jest zasadne wezwanie stra�y. 
Najwi�ksza liczba po�arów w okresie analitycznym wyst�piła (121), co jest zwi�zane z 
wczesnowiosennym wypalaniem pozostało�ci ro�linnych, oraz wypalaniem �ciernisk w 
sierpniu i wrze�niu. Jest ona du�o ni�sza ni� w zeszłym roku i jest to zwi�zane z warunkami 
pogodowymi. Du�o po�arów odnotowujemy w grupie obiektów innych, s� to przewa�nie 
�mietniki, obiekty przyrody naturalnej i gara�e. Po�ary obszarów le�nych wyst�powały 
głównie wskutek wypalania traw i pozostało�ci ro�linnych znajduj�cych si� w pobli�u 
kompleksów le�nych na poziomie roku ubiegłego. W roku 2004 wg stanu na dzie� dzisiejszy 
zanosi si� na spadek ilo�ci powstałych po�arów w porównaniu z rokiem 2003 - 452 do 234 w 
tym roku. Liczba miejscowych zagro�e� w stosunku do 2003r. 186 wg stanu na dzie� 
dzisiejszy 177 i jest mniejsza o 9. Odnotowano znaczny wzrost zdarze� w komunikacji 
drogowej z 18 w roku 2003 do 28 w roku 2004. Odnotowano równie� 4 miejscowe 
zagro�enia budowlane, to si� wi�zało z zawaleniem budynku przy ul. Ko�ciuszki w Bogatyni 
gdzie byli�my znacznie zaanga�owani siłami i �rodkami.  
Informacja dot. działalno�ci prewencyjnej przedstawiona mi przez Sekcj� Kontrolno-
Rozpoznawcz� Komendy Powiatowej Pa�stwowej Stra�y Po�arnej w Zgorzelcu kształtuje si�  
nast�puj�co – skontrolowano ogółem 18 obiektów oraz dokonano odbiorów 5 obiektów. 
Najwi�cej usterek stwierdzono w obiektach szkolnych polegaj�cych na zbyt małej ilo�� 
ga�nic, braku bada� instalacji u�ytkowych, braku oznakowania ewakuacyjnego i sprz�tu 
podr�cznego, braku bada� ga�nic, braku w wyposa�eniu skrzynek hydrantowych 
wewn�trznych, palnym wystroju dróg ewakuacyjnych, niesprawno�ci� i brakiem bada� 
wydajno�ci hydrantów zewn�trznych.  
Sprawozdanie – ocena stanu bezpiecze�stwa przeciwpo�arowego za rok 2004 wg. stanu na 
dzie� 13.10.2004 stanowi zał�cznik nr 10 do protokołu.  
 
Mirosław Bednarczyk, Dowódca Jednostki Ratowniczo- Ga�niczej  w Bogatyni - (w 
podsumowaniu) nasuwa si� podstawowy wniosek do Wysokiej Rady, do Pana 
Przewodnicz�cego o pomoc dyrektorom szkół w wyeliminowaniu usterek (zbyt mała ilo�� 
ga�nic, brak bada� instalacji u�ytkowych, brak oznakowania ewakuacyjnego, sprz�tu 
podr�cznego, brak przegl�du ga�nic, braki w wyposa�eniu skrzynek hydrantowych 
wewn�trznych, niesprawno�� i brak bada� hydrantów zewn�trznych), tych prewencyjnych,          
o których wspominałem (czyt. sprawozdanie). Jak wiadomo, obiekty szkolne stwarzaj� 
zagro�enie dla osób w nich przebywaj�cych, nie odnotowano po�aru w tym roku, wypadków 
�miertelnych czy osób poszkodowanych przy po�arach i oby tak dalej. Nast�pn� spraw� jest 
sie� hydrantowa. Z inicjatywy burmistrza Szatkowskiego otrzymali�my niedawno wykaz 
hydrantów z okre�leniem ich lokalizacji, tak�e sprawno�ci�, na bie��co b�dziemy przy 
podejmowaniu działa� informowa� BWiO S.A. i chciałbym prosi� o przeznaczenie �rodków 
w sprawy hydrantowe, by nie zdarzyły si� nam przypadki, tak jak przy budynku przy                    



 10 

ul. Skłodowskiej przy tym pustostanie. Kolejn� spraw� jest wyeliminowanie zagro�e� 
stwarzanych przez pustostany, które stwarzaj� przede wszystkim zagro�enie głównie 
po�arowe, jak równie� katastrofy budowlane, co na szcz��cie nie doprowadziło do 
poszkodowania osób. Tu chciałbym prosi� przede wszystkim o pomoc w rozpoznaniu tych 
obiektów, o którym nie wiem, a ja ze swojej strony zapewniam, �e b�d� chciał je rozpozna� 
pod k�tem dojazdu i mo�liwo�ci ewentualnego wzi�cia udziału w działaniach. Wiem, �e 
takich obiektów jest du�o, one stwarzaj� zagro�enie. Przykładem jest tu budynek przy ul. 
Ko�ciuszki - 3 interwencje, akcja z 2 maja trwała 12 godzin, du�y nakład sił i �rodków. Na 
szcz��cie nikt nie zgin�ł w tych gruzach, �ci�gn�li�my nawet ekip� specjaln� ze sprz�tem z 
Lubina. Je�li chodzi o współprac� z jednostkami OSP, układa si� nam dobrze, czasami mamy 
kłopoty, je�li chodzi o dyspozycyjno��, natomiast nie za wiele mo�na z tym zrobi�, gdy� jest 
to działalno�� społeczna i nieraz mamy zgłoszenia, �e nie ma kierowców w Ochotniczych 
Stra�ach Po�arnych i nie mog� nam pomóc w godzinach dopołudniowych. Je�eli chodzi o 
godziny popołudniowe, wieczorne i nocne, dyspozycyjno�� jest dobra, Jednostki OSP 
pomagały nam w 70 przypadkach w tym roku. Współpraca z Policj� i Stra�� Miejsk� tak�e 
układa nam si� dobrze, z Urz�dem tak�e. Je�li chodzi o pomoc, to pal�c� spraw� jest dla nas 
zakup motopompy szlamowej, która uległa awarii przy podtopieniu lokalnym, to wi�zało si� z 
zatkaniem kolektora przy ul Wyczółkowskiego. Mamy motopompy innego rodzaju, które s� 
du�e i niewygodne. Działania polegaj�ce na wypompowaniu wody mo�emy podj��, natomiast 
ułatwiłoby to nam znacznie prac�. Chciałbym tu równie� poinformowa�, �e w maju decyzj� 
Komendanta Powiatowego został nasz podno�nik 18-metrowy skierowany do Zgorzelca. 
Mo�liwo�� dysponowania nim si� wydłu�yła, natomiast w to miejsce mamy drabin� 30-
metrow�, która pozwala nam bardziej podj�� działania ga�nicze na wysoko�ci 3 zwi�zane z 
ratowaniem ludzi, bo te 18m nie zawsze starczało. Natomiast troszeczk� ogranicza nam 
mo�liwo�ci podejmowania działa� przy likwidacji zagro�e� polegaj�cych na np. usuwaniu 
drzew, konarów i tutaj pro�ba o wi�ksz� dyspozycyjno��, je�li chodzi o podno�nik z GPO. Po 
prostu, je�eli b�dziemy potrzebowa� natychmiast u�y� takiego podno�nika, chcieliby�my 
posłu�y� si� podno�nikiem z gminy, bo czas dojazdu to pół godziny. Ta drabina nasza nie 
pozwala nam na podj�cie działa� z uwagi na to, �e nie posiada kosza. Drabina jest w dobrym 
stanie technicznym, lecz starej generacji.  
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta - Chciałem wyrazi� tak� konkluzj�, �e powinni�my 
sobie �yczy� wszyscy, aby fałszywych alarmów, zarówno dla firmy Pana Komendanta 
jednego i jak i Pana Komendanta Komisariatu było jak najmniej. Bo to bardzo ładnie si� 
mówi, bardzo ładnie si� komentuje, tylko liczmy si� z tak� spraw - jedno wezwanie fałszywe i 
jedno potrzebuj�ce niezrealizowane. Tylko rzecz ma inny wymiar, je�eli tyczy to danej osoby 
osobi�cie. My�l�, �e to �yczenie b�dzie zrealizowane.  
 
Komendant Stra�y Miejskiej  w Bogatyni Zbigniew Suszczy�ski – swoje wyst�pienie 
ograniczy do krótkiej relacji, gdy� bardzo du�o powiedział Pan Komendant a my po cz��ci 
uczestniczymy w tych działaniach. Stra�nicy w pierwszym półroczu 2004r podj�li 899 
czynno�ci słu�bowych, 281 spraw zako�czyło si� pouczeniem, za 370 wykrocze� zostały 
nało�one mandaty karne na ł�czn� kwot� 33 650 zł. Wobec 42 sprawców wykrocze� 
skierowano wnioski do S�du Rejonowego w Zgorzelcu o ukaranie. Były to przede wszystkim 
sprawy dot. spo�ywania alkoholu w miejscach publicznych. 11 spraw przekazano do Policji i 
to były sprawy dot. kradzie�y i niszczenia mienia. Ponadto załatwiono 195 interwencji 
zgłoszonych przez obywateli w ró�nych sprawach dotycz�cych porz�dku czy te� 
niewła�ciwego trzymania zwierz�cia. W ramach programu Bezpieczna i Zdrowa Gmina 
stra�nicy wspólnie z funkcjonariuszami Policji wykonali 52 partoli, 18 patroli ze Stra�� 
Graniczn�. Były to patrole w godzinach wieczorowych i wieczorowo-nocnych. W słu�bach 
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tych zatrzymano 4 nietrze�wych kieruj�cych, 2 osoby poszukiwane przez organy �cigania. 
Wykonano 12 konwoi do Komendy Powiatowej w Zgorzelcu z osobami zatrzymanymi, 
zabezpieczono miejsca 9 kolizji i wypadków drogowych. Ponadto uczestniczono w 12 
akcjach zorganizowanych ze Stra�� Graniczn� i Policj�. Codziennie stra�nicy wykonuj� 
przede wszystkim słu�b� patrolow�, zwracaj�c szczególn� uwag� na osoby spo�ywaj�ce 
alkohol w miejscach niedozwolonych. Patrolami s� obj�te te� niektóre miejsca ze wzgl�du na 
kradzie�e samochodów b�d� te� włama� do tych samochodów. Ju� jest coraz mniej 
interwencji dot. niewła�ciwego parkowania. Codziennie wyje�d�amy przed szkoły by 
zabezpieczy� dzieciom doj�cie do szkół bezpieczne. W dłu�szych przerwach w rejonie dwóch 
gimnazjów jeste�my te� obecni by zwróci� uwag� czy nie dochodzi do rozprowadzania 
narkotyków. Zwracamy uwag� na palenie papierosów przez osoby nieletnie czy te� 
spo�ywanie alkoholu. Ujawnione wykroczenia popełnione przez osoby nieletnie – palenie 
papierosów, zakłócanie porz�dku - osoby te s� przez nas odnotowane, doprowadzane do 
szkoły, s� te� na pi�mie powiadamiani rodzice. Ponadto ze wzgl�du na cz�ste kradzie�e 
mienia komunalnego w tym pokryw, studzienek kanalizacji deszczowej gdzie w nast�pstwie 
nast�puje zagro�enie bezpiecze�stwa w ruchu drogowym i pieszym, kontrolujemy wszystkie 
skupy złomu i ujawniamy niestety osoby, które kupuj� pokrywy kanalizacyjne i kratki z 
kanalizacji deszczowej. Ujawniali�my w ten sposób i zatrzymywali�my osoby, które 
dokonały kradzie�y na szkod� byłych zakładów bawełnianych, na szkod� kopalni, na szkod� 
PKP. S� to przewa�nie osoby niepracuj�ce, nadu�ywaj�ce alkohol i ten złom, który ju� nie 
mo�na zasadniczo znale��, lecz wprost ukra�� nosz� i sprzedaj� za marne grosze a straty s� 
du�e, a w wielu przypadkach niszczone urz�dzenia. Stra� Miejska w temacie bezpiecze�stwa 
wykonuje patrole, które teraz raczej sprowadzaj� si� do godzin popołudniowych i godzin 
wieczorowo-nocnych. S� one wykonywane wspólnie z Policj� i Stra�� Graniczn�, gdy� 
stra�nik nie jest wyposa�ony w bro� paln�. Oprócz tego mamy jeszcze wiele do zrobienia w 
temacie porz�dków ochrony �rodowiska, ekologii, estetyki wygl�du posesji, co wpływa na 
ogólny wygl�d miasta i gminy. Mamy oddelegowanego jednego stra�nika do działa� dot. 
patologii w�ród nieletnich, który współpracuje z funkcjonariuszami z Policji. 
Współpracujemy te� z Radami Osiedlowymi i Sołeckimi, współpracujemy tak�e z 
przedstawicielami ogródków działkowych. Ujawniamy te� nieprawidłowe oznakowanie lub 
jego brak, co stwarza zagro�enie w ruchu drogowym, ujawniamy dziury po skradzionych 
studzienkach lub wyrwy w jezdni. Zwracamy te� uwag� na awari� o�wietlenia. Chcemy by 
było wi�cej parkingów strze�onych, by rozpocz�� monitoring, skrzy�owa� �wietlnych a 
nawet i wysepki jako ruch okr��ny. Chcemy by zauwa�one przez nas nieprawidłowo�ci a 
słu�by odpowiedzialne za ich usuwanie, �eby wr�cz nie bagatelizowały tych zjawisk. Do dzi� 
nie s� usuni�te mimo monitorowania i na pi�mie zwracania o usuni�cie nieprawidłowo�ci a to 
chodzi o znak – ust�p pierwsze�stwa przejazdu – znak istotny w ruchu drogowym, o dziur� w 
jezdni poka�n� i do dzisiaj s� nieusuni�te.  
Informacja z działalno�ci Stra�y Miejskiej za I. półrocze 2004r. stanowi zał�cznik nr 11 do 
protokołu sesji. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta podzi�kował Komendantowi i zwrócił si� do 
radnych czy kto� chciałby zabra� głos w dyskusji. 
Radni nie zgłosili pyta�.  
 
Radny Zbigniew Cuber w imieniu dowódcy Stra�y Granicznej z powodu jego nieobecno�ci 
(urlop wypoczynkowy) przedstawił krótkie sprawozdanie. Nie b�dzie odczytywał statystyk, 
które s� do wgl�du w Biurze Rady, natomiast chce przedstawi� kilka spraw, które mogłyby 
nam pomóc w przyszło�ci we współpracy. W pierwszej kolejno�ci podzi�kował za stworzenie 
kilka lat temu przez Burmistrza Szatkowskiego programu, który zmobilizował nasze słu�by 
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do zacie�nienia pewnych wi�zów i stworzenia norm prawnych, umo�liwienia nam w pewnych 
ramach działania na rzecz poprawy bezpiecze�stwa. Jest to program Zdrowa i Bezpieczna 
Gmina, dzi�ki któremu te� my jako Stra� Graniczna zyskali�my mo�e prozaiczne i błahe 
wydawałoby si� �rodki jak chocia�by paliwo do samochodów, które było u�ywane podczas 
tego programu (a o czy zapomniano w bud�ecie Stra�y Granicznej) i pozwala nam to w pełni 
realizowa� nasze dodatkowo zadania zwi�zane z ochron� granicy pa�stwowej. Program 
pozwolił tak�e uwidoczni� naszych funkcjonariuszy na drogach dojazdowych w postaci 
blokad, które rewelacyjnie przyczyniły si� do poprawy bezpiecze�stwa, je�eli chodzi o 
wykrywalno�� przest�pstw granicznych i przeciwdziałanie nielegalnej emigracji. 
Podzi�kował tak�e Policji i Stra�y Miejskiej za współprac�, z której s� bardzo zadowoleni. 
Jest to 65 patroli wspólnych z Policj� podczas I. półrocza tego roku i 18 wspólnych patroli ze 
Stra�� Miejsk�.  
Sytuacja na odcinku granicy pa�stwowej RP oraz ocena stanu bezpiecze�stwa w rejonie 
działania Granicznej Placówki Kontrolnej Stra�y Granicznej w Sieniawce za I. półrocze 
2004r. jest do wgl�du w Biurze Rady oraz stanowi zał�cznik nr 12 do protokołu sesji. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta zapytał czy w zwi�zku z tymi wyst�pieniami kto� 
chciałby zabra� głos.  
Radni nie zgłosili pyta�.  
Przewodnicz�cy chciałby jednocze�nie zwróci� uwag� na nast�puj�c� sytuacj� – wszystkie 
słu�by, które tutaj składały swoje raporty uczestnicz� w programie Zdrowa i Bezpieczna 
Gmina. W zwi�zku z tym chciałby zada� pytanie radnym, czy jeste�cie za przyj�ciem tych 
sprawozda� wygłoszonych przez komendantów poszczególnych słu�b w zakresie 
bezpiecze�stwa publicznego i po�arowego w mie�cie i gminie Bogatynia. 
Przewodnicz�cy poddał pod głosowanie ww. sprawozdania zło�one przez Komendantów 
poszczególnych słu�b. 
 
Rada Gminy i Miasta w Bogatyni w wyniku głosowania 18 za, przy 1 głosie 
wstrzymuj�cym przyj�ła sprawozdania: 

• Komendanta Komisar iatu Policj i w Bogatyni nadkomisarza Jacka 
Łuczkowskiego nt. Oceny stanu bezpiecze�stwa na terenie miasta i gminy 
Bogatynia za okres 9 miesi�cy 2004r. 

• Dowódcy Jednostki Ratowniczo-Ga�niczej  Pa�stwowej  Stra�y Po�arnej  w 
Bogatyni młodszego kapitana Mirosława Bednarczyka nt. Oceny stanu 
bezpiecze�stwa przeciwpo�arowego za 2004r. – stan na dzie� 13.10.2004r. 

• Komendanta Stra�y Miejskiej  Zbigniewa Suszczy�skiego nt. Informacj i z 
działalno�ci Stra�y Miejskiej  za I . półrocze 2004r. 

• Zast�pcy Komendanta Granicznej  Placówki Kontrolnej  Stra�y Granicznej  w 
Sieniawce majora Czesława Tomaszewskiego nt. Sytuacj i na odcinku granicy 
pa�stwowej  RP oraz ocena stanu bezpiecze�stwa w rejonie działania Granicznej  
Placówki Kontrolnej  Stra�y Granicznej  w Sieniawce za I . półrocze 2004r. 

 
Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski podzi�kował słu�bom, które prezentowały i 
składały relacje z prowadzonej działalno�ci w ramach programu Zdrowa i Bezpieczna Gmina 
Podzi�kował wszystkim tym, którzy czynnie uczestnicz� w realizacji tego programu -  my�li 
o instytucjach i stowarzyszeniach, sołtysach, przewodnicz�cych Rad Osiedlowych, telewizji 
kablowej i zach�cił do jeszcze owocnej współpracy. Jako przewodnicz�cy zespołu programu 
Zdrowa i Bezpieczna Gmina ju� dzisiaj zaprasza tych, którzy nie otrzymali zaprosze� na du�e 
spotkanie, czyli kontynuacj� realizacji spraw zwi�zanych z bezpiecze�stwem człowieka, czyli 
na pi�tek godz. 14.00 w szkole, realizacj� (ju� ma nadziej�) uchwały o po�ytku publicznym. 
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Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz – Na bazie informacji, któr� przekazał Pan 
Bednarczyk chciałby sformułowa� wniosek. Padł zarzut w stosunku do dyrektorów jednostek 
o�wiatowych podlegaj�cych Urz�dowi Miasta i Gminy w Bogatyni o to, �e drogi 
ewakuacyjne, sprz�t b�d�cy w u�ytkowaniu tych�e jednostek nie spełnia wymogów i 
standardów, je�eli chodzi o zabezpieczenie przeciwpo�arowe, co tylko i wył�cznie jest, 
nale�y i jest obowi�zkiem dyrektorów jednostek bud�etowych. Chciałby, aby Rada 
przegłosowała wniosek - o zobowi�zanie zast�pcy Burmistrza ds. Polityki Regionalnej  
Zbigniewa Szatkowskiego do przedstawienia informacj i, nt. sytuacj i zabezpieczenia 
ppo�. w szkołach i obiektach o�wiatowych na terenie miasta i gminy Bogatynia.  
 
Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski – Oczywi�cie Wysoka Rado, �e ka�dy wniosek 
b�dzie przyj�ty. Osobi�cie nie zna takich przypadków, przyj�ł to raczej jako pewn� sugesti� 
zwi�zan� z zabezpieczeniem bezpiecze�stwa du�ej ilo�ci ludzi zgromadzonych w jednym 
miejscu. Nie zna takich przypadków, z których by wynikało, �e bezpiecze�stwo byłoby 
zagro�one. My�li, �e ten wniosek nie wymaga przegłosowania przez Wysok� Rad�, jest to 
kwestia sugestii czy korelacji bezpo�redniej pomi�dzy nadzoruj�cym sprawy bezpiecze�stwa 
a dyrektorem placówki. Zobowi�zuje si� do tego, �e na nast�pnej sesji przedstawi informacj� 
dot. zabezpieczenia.  
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta – W zwi�zku z tym, �e zgłaszaj�cy wniosek wyraził 
zgod� na informacj�, która zostanie dostarczona przez Pana Burmistrza na nast�pn� sesj� nie 
poddał wniosku pod głosowanie.  
 
Przewodnicz�cy Rady wobec wyczerpania tematyki punktu ogłosił przerw�.  
 

AD.8. 
Zaci�gni�cie po�yczki długoterminowej. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta po przerwie przed omawianiem projektu uchwały w 
sprawie zaci�gni�cia po�yczki długoterminowej stwierdził quorum. Na sali obecnych jest 16 
radnych. Przewodnicz�cy przypomniał, i� dla podj�cia uchwały zgodnie, z art. 58 ustawy o 
samorz�dzie gminnym wymagana jest bezwzgl�dna wi�kszo�� głosów w obecno�ci, co 
najmniej połowy ustawowego składu rady. 
Nast�pnie przedstawił projekt uchwały w sprawie zaci�gni�cia po�yczki długoterminowej. 
Postanawia si� zaci�gn�� po�yczk� długoterminow� w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
�rodowiska i Gospodarki Wodnej wysoko�ci 778 452,00 zł na dofinansowanie zadania 
inwestycyjnego pn. Modernizacja sieci wodoci�gowej w miejscowo�ciach Sieniawka, 
Kopaczów, Porajów.  
 
Burmistrz przekazał projekt uchwały w sprawie zaci�gni�cia po�yczki długoterminowej do 
Przewodnicz�cego Rady Gminy celem skierowania do odpowiednich komisji problemowych 
rady o zaopiniowanie. 
Przewodnicz�cy Rady Gminy odczytał opinie komisji: 

♦ ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska jednogło�nie (3 za) pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały, 

♦ Rewizyjna jednogło�nie (4 za,) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
♦ ds. Socjalnych jednogło�nie (4 za) pozytywnie bez uwag zaopiniowała projekt 

uchwały 
♦ ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji przyj�ła do informacji w/w projekt uchwały 
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♦ ds. Bud�etu jednogło�nie (4 za) pozytywnie bez uwag zaopiniowała projekt 
uchwały. 

 
Dyskusji w tym temacie nie było. 

UCHWAŁA Nr  XX/169/04 w sprawie zaci�gni�cia po�yczki 

długoterminowej  – podj�ta została bezwzgl�dn� wi�kszo�ci� głosów (15 za,           

3 radnych wstrzymało si� od głosowania). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 13 do protokołu. 

 
AD.9. 

Zaci�gni�cie kredytu długoterminowego. 
 

Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przed omawianiem projektu uchwały w sprawie 
zaci�gni�cia kredytu długoterminowego stwierdził quorum. Na sali obecnych jest 18 radnych. 
Przypomniał, i� dla podj�cia uchwały zgodnie z art. 58 ustawy o samorz�dzie gminnym 
wymagana jest bezwzgl�dna wi�kszo�� głosów w obecno�ci, co najmniej połowy 
ustawowego składu rady. 
Nast�pnie przedstawił projekt uchwały w sprawie zaci�gni�cia kredytu długoterminowego. 
Postanawia si� zaci�gn�� kredyt długoterminowy w PKO BP S.A. Oddział 1 w Bogatyni w 
wysoko�ci 1 000 000,00 zł na zadania inwestycyjne „  Zagospodarowanie terenów sportowych 
przy Publicznym Gimnazjum Nr 1 w Bogatyni” . 
 
Burmistrz przekazał projekt uchwały w sprawie zaci�gni�cia kredytu długoterminowego do 
Przewodnicz�cego Rady Gminy celem skierowania do odpowiednich komisji problemowych 
rady o zaopiniowanie. 
Przewodnicz�cy Rady Gminy odczytał opinie komisji: 

♦ Rewizyjna jednogło�nie (4 za,) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, 
♦ ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska jednogło�nie (4 za) pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, 
♦ ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji przyj�ła do informacji w/w projekt uchwały, 
♦ ds. Socjalnych przyj�ła do informacji w/w projekt uchwały,  
♦ ds. Bud�etu jednogło�nie (4 za) pozytywnie bez uwag zaopiniowała projekt 

uchwały. 
 
Dyskusji w tym temacie nie było. 

UCHWAŁA Nr  XX/170/04 w sprawie zaci�gni�cia kredytu 

długoterminowego – podj�ta została bezwzgl�dn� wi�kszo�ci� głosów (15 za,           

3 radnych wstrzymało si� od głosowania). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 14 do protokołu. 

 

 
AD.10. 

Wprowadzenie zmian w bud�ecie Gminy na 2004 rok. 
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Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w bud�ecie Gminy na 2004 rok. Odczytał opinie komisji problemowych 
do przedło�onego projektu uchwały: 

♦ Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska w wyniku głosowania           
(4 za,) – jednogło�nie pozytywnie opiniuje projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w bud�ecie gminy na 2004r. z uwzgl�dnieniem 
zaproponowanego wniosku, 

♦ Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania (4 za,) – jednogło�nie pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w bud�ecie gminy na 
2004r, 

♦ Komisja ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji przyj�ła do informacji projekt uchwały, 
♦ Komisja ds. Socjalnych przyj�ła do informacji projekt uchwały, 
♦ Komisja ds.. Bud�etu w wyniku głosowania (3 za, przy 1 głosie wstrzymuj�cym) 

pozytywnie bez uwag zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w bud�ecie gminy na 2004r, 

 
Przewodnicz�cy Rady zapytał czy do tego punktu, do tego projektu uchwały kto� chciałby 
zabra� głos. 
 
Radny Andrzej  Guzowski chciałby zabra� głos w sprawie wodoci�gów. Otó� ciekawa 
sprawa, ale kolejny raz wnioskujemy o przyznanie kolejnej dotacji do wodoci�gów. Dla 
przypomnienia stwierdził, �e jest to kwota ju� ponad 2 miliony złotych i jak słyszymy nie jest 
to kwota ostatnia. Otó� wodoci�gi s� stałym beneficjantem gminy no i pada pytanie, co dalej. 
Gdybym ja był wła�cicielem takiej spółki zastanowiłbym si� czy Zarz�d czy Rada Nadzorcza 
wywi�zuj� si� ze swoich obowi�zków. Obserwuj�c to co si� dzieje uwa�am, �e nie.                     
W zwi�zku z tym pytania – jak długo b�dziemy jeszcze dopłaca� do tej spółki, dlaczego skoro 
tyle dopłacamy woda jest w dalszym ci�gu taka droga. My�l�, �e powinni�my dosta� analiz� 
kosztów wody liczon� od �ródła do odbiorcy. I czy w ogóle jest jakikolwiek program wyj�cia 
z tej trudnej sytuacji. Je�li pami�ta w zeszłym roku na jednej z sesji był taki wniosek 
stawiany, ale nie przypomina sobie, aby ktokolwiek z Zarz�du czy Rady Nadzorczej spółki 
co� w tym temacie zrobił, a przynajmniej przekazał to naszej Radzie. I w zwi�zku z tym 
wnioski, dwa formalne wnioski, które stawia w tej chwili: 
1. Wniosek o przedstawienie programu naprawczego w spółce wodoci�gi. 
2. Wniosek o przedstawienie rzetelnej  sytuacj i finansowej  we wszystkich spółkach 

naszej  gminy w terminie do 14 dni. 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz chciałby odpowiedzie� radnemu na drugi wniosek, 
dlatego, �e sytuacja ekonomiczna spółek b�dzie przedmiotem obrad nast�pnej sesji i to jest 
wpisane w harmonogram pracy Rady. Wi�c je�eli mógłby zosta� wycofany to prosi, dlatego, 
�e na nast�pnej sesji w porz�dku obrad b�dzie sytuacja finansowa wszystkich spółek, w której 
Gmina ma wi�kszo�ciowy b�d� 100% udział.  
 
Radny Andrzej  Guzowski powiedział, �e zgoda je�li nast�pna sesja odb�dzie si�  jeszcze w 
tym roku, poniewa� regularno�� spotka� naszych jest tak nieprzewidywalna, �e mo�e si� 
okaza�, �e nie znajdziemy czasu na to, �eby si� sesja odbyła w tak wa�nym temacie. Chocia� 
tych tematów jest znacznie wi�cej wa�nych w krótkim czasie. Radny powiedział „Tak”   jest 
zgoda, je�li – nie - wnioskuje o ten termin 14 dni o przedstawienie informacji. 
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Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz odpowiedział, �e b�dzie na pewno i to stanie na 
porz�dku obrad nast�pnej sesji tylko stanie teraz w obronie prezydium Rady. Nie wie, co to 
znaczy nieprzewidywalno�� spotka� sesji czy odbywania si� sesji Rady Gminy i Miasta. Jest 
przyj�ty harmonogram pracy Rady, s� komisje, na których stawiane s� problemy, które s� 
potem dyskutowane b�d� głosowane na sesji i nie wie, o co chodzi z tym stwierdzeniem, �e s� 
sesje czy termin sesji jest nieprzewidywalny.  
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta zapytał, kto jest za przyj�ciem w zwi�zku z tym  
wniosku zgłoszonego przez radnego Guzowskiego o przedstawienie programu naprawczego 
wodoci�gów.  
Przewodnicz�cy przed głosowaniem udzielił głosu zast�pcy Burmistrza Zbigniewowi 
Szatkowskiemu. 
 
Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski powiedział, �e temat w istocie jest bardzo 
wra�liwy. Z reguły s� to sprawy wra�liwe, je�eli chodzi o pieni�dze. My�li, �e w dniu 
dzisiejszym tak ad hoc nie da si� tego rozstrzygn��, �eby w trakcie dzisiejszej sesji rozpocz�� 
tutaj dyskusj� na temat sytuacji konkretnie w tej spółce. Gwoli wyja�nienia powiedział, �e 
zmiany w bud�ecie dot. transferu �rodków z bud�etu do spółki wodoci�gowej s� 
konsekwencj� uchwały Rady Gminy i Miasta w przedmiocie dotacji do 1m3 wody. To jest 
konsekwencja. Natomiast my�li, �e jest pewna racjonalno�� we wniosku radnego 
Guzowskiego, bowiem tego nie da si� zrobi� w 5 czy 10 minut chocia�by z uwagi na 
zło�ono�� sytuacji wynikaj�c� ze wzajemnych korelacji nie tylko w działalno�ci kosztowej 
spółki, ale korelacji pomi�dzy innymi spółkami kosztowymi. W najbli�szych dniach z 
polecenia Pana Burmistrza przedstawi informacje Panu Burmistrzowi na temat tych działa�, 
które wynikaj� z wzajemnych nie do ko�ca zgodnych stanowisk w zakresie rozliczenia 
pomi�dzy spółkami komunalnymi. My�li, �e wniosek jest uzasadniony i koreluje to z tym, �e 
jest umieszczony w projekcie programu posiedze� sesji, a w dniu dzisiejszym po prostu 
zatraciliby�my generalnie istot� porz�dku sesji.  
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta poinformował Prezesa BWiO S.A. w Bogatyni 
Kazimierza Mieszał�, �e otrzyma swój głos na sesji, która b�dzie po�wi�cona wła�nie tym 
problemom. 
Przewodnicz�cy ponowił głosowanie pytaj�c - kto jest za przyj�ciem wniosku zgłoszonego 
przez radnego Guzowskiego o przedstawienie programu naprawczego wodoci�gów.  
 
Rada Gminy i Miasta w Bogatyni w wyniku głosowania ( 19 za,) 
jednogło�nie przyj�ła wniosek radnego Andrzeja Guzowskiego                             
o  przedstawienie programu naprawczego wodoci�gów. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta zapytał czy w zwi�zku ze zmianami w bud�ecie kto� 
z radnych chciałby zabra� głos.  
Radni nie zgłosili uwag, wobec powy�szego przewodnicz�cy poddał projekt pod głosowanie. 
 
UCHWAŁA Nr  XX/171/04  w sprawie wprowadzenia zmian w bud�ecie 

Gminy na 2004 rok – podj�ta została wi�kszo�ci� głosów (13 za, 1 przeciw,          

5 radnych wstrzymało si� od głosowania). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 15 do protokołu. 
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AD.11. 

Nabycie nieruchomo�ci nie zabudowanej od Agencji Własno�ci Rolnej Skarbu Pa�stwa na 
rzecz Gminy Bogatynia. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie nabycia 
nieruchomo�ci nie zabudowanej od Agencji Własno�ci Rolnej Skarbu Pa�stwa na rzecz 
Gminy Bogatynia. Na ten temat wypowiedziała si�: 

♦ Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska w wyniku głosowania         
(4 za,) – jednogło�nie pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 

♦ Komisja Rewizyjna w wyniku głosowania (4 za,) – jednogło�nie pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały, 

♦ Komisja ds. Bud�etu w wyniku głosowania (4 za,) – jednogło�nie pozytywnie 
opiniuje projekt uchwały. 

Przewodnicz�cy zapytał czy do ww. projektu uchwały kto� z radnych ma uwagi, czy kto� 
chciałby zabra� głos. 
Radni nie zgłosili uwag, wobec powy�szego przewodnicz�cy poddał projekt pod głosowanie. 
 
UCHWAŁA Nr  XX/172/04 w sprawie nabycia nieruchomo�ci nie 

zabudowanej  od Agencj i Własno�ci Rolnej  Skarbu Pa�stwa na rzecz 

Gminy Bogatynia – podj�ta została jednogło�nie (18 za). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 16 do protokołu.  
 

AD. 12. 
Opłata administracyjna. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie opłaty 
administracyjnej. Projekt uchwały był równie� przedmiotem obrad komisji problemowych: 

♦ Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska pozytywnie opiniuje 
projekt uchwały, 

♦ Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 
Przewodnicz�cy Rady zapytał czy w tym punkcie kto� z radnych chciałby zabra� głos.  
Radni nie zgłosili uwag, wobec powy�szego przewodnicz�cy poddał projekt pod głosowanie 
 

UCHWAŁA Nr  XX/173/04 w sprawie opłaty administracyjnej  – podj�ta 

została wi�kszo�ci� głosów (18 za, 1 przeciw). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 17 do protokołu  
 

AD.13. 
Podj�cie inicjatywy wypracowania wspólnego modelu edukacji dzieci polskich                      

i niemieckich. 
 

Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie podj�cia 
inicjatywy wypracowania wspólnego modelu edukacji dzieci polskich i niemieckich. Na 
temat tego projektu swoj� opini� wyraziły: 
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♦ Komisja Rewizyjna jednogło�nie pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 
♦ Komisja ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji jednogło�nie pozytywnie opiniuje 

projekt uchwały. 
Przewodnicz�cy Rady zapytał radnych czy do tego projektu kto� z radnych chciałby wnie�� 
swoje uwagi, czy kto� chciałby zabra� głos. 
Radni nie zgłosili uwag, wobec powy�szego przewodnicz�cy poddał projekt pod głosowanie. 
 
UCHWAŁA Nr  XX/174/04 w sprawie podj�cia inicjatywy wypracowania 

wspólnego modelu edukacj i dzieci polskich i niemieckich – podj�ta została 

jednogło�nie (18 za,). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 18 do protokołu. 
 

AD.14. 
Nadanie Statutu Publicznemu Gimnazjum w Działoszynie. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania 
Statutu Publicznemu Gimnazjum w Działoszynie. Projekt Statutu był przedmiotem obrad 
Komisji ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji i zyskał pozytywn� akceptacj� tej komisji.  
Przewodnicz�cy zapytał czy do tego punktu kto� z radnych chciałby wnie�� swoje uwagi, czy 
kto� chciałby zabra� głos. 
Radni nie zgłosili uwag, wobec powy�szego przewodnicz�cy poddał projekt pod głosowanie 
 
UCHWAŁA Nr  XX/175/04 w sprawie nadania Statutu Publicznemu 

Gimnazjum w Działoszynie – podj�ta została jednogło�nie (19 za,). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 19 do protokołu.  
 
 

AD.15. 
Nadanie Statutu  Zespołowi Szkoły Podstawowej im. Jadwigi �l�skiej i Gimnazjum                    

w Działoszynie. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania 
Statutu Zespołowi Szkoły Podstawowej im. Jadwigi �l�skiej i Gimnazjum w Działoszynie. 
Ten projekt był równie� przedmiotem obrad Komisji ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji i został 
pozytywnie bez uwag zaopiniowany.  
Przewodnicz�cy zapytał czy do tego punktu kto� z radnych chciałby wnie�� swoje uwagi, czy 
kto� chciałby zabra� głos. 
Radni nie zgłosili uwag, wobec powy�szego przewodnicz�cy poddał projekt pod głosowanie 
 
UCHWAŁA Nr  XX/176/04 w sprawie nadania Statutu Zespołowi Szkoły 

Podstawowej  im. Jadwigi �l�skiej  i Gimnazjum w Działoszynie – podj�ta 

została jednogło�nie (19 za,). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr20 do protokołu. 
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AD.16. 
Program współpracy Miasta i Gminy Bogatynia z organizacjami pozarz�dowymi  i innymi 

podmiotami prowadz�cymi działalno�� po�ytku  publicznego na 2004 rok. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie programu 
współpracy Miasta i Gminy Bogatynia z organizacjami  pozarz�dowymi i innymi podmiotami 
prowadz�cymi działalno�� po�ytku publicznego na 2004 rok. Projekt uchwały był 
przedmiotem obrad komisji problemowych: 

♦ Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska w wyniku głosowania (2 
za, 1 wstrzymał si�) pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 

♦ Komisja Rewizyjna jednogło�nie pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 
♦ Komisja ds. Socjalnych pozytywnie bez uwag opiniuje projekt uchwały, 
♦ Komisja ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji pozytywnie bez uwag opiniuje projekt 

uchwały, 
♦ Komisja ds. Obywatelskich jednogło�nie pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 
Przewodnicz�cy zapytał, czy w zwi�zku z tym projektem kto� z radnych chciałby zabra� głos. 
Radni nie zgłosili uwag, wobec powy�szego przewodnicz�cy poddał projekt pod głosowanie 
 
UCHWAŁA Nr  XX/177/04 w sprawie programu współpracy Miasta i 

Gminy Bogatynia z organizacjami pozarz�dowymi i innymi podmiotami 

prowadz�cymi działalno�� po�ytku publicznego na 2004 rok. – podj�ta 

została wi�kszo�ci� głosów  (18 za, 1 wstrzymał si� ). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 21 do protokołu. 
 

AD.17. 
Przyst�pienie do Partnerstwa na Rzecz Rozwoju. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie przyst�pienia 
do Partnerstwa na Rzecz Rozwoju. Ten projekt równie� był przedmiotem obrad komisji 
problemowych: 

♦ Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska nie zgłosiła �adnych 
pyta� do projektu uchwały. Komisja w wyniku głosowania nie wydała opinii do 
przedło�onego projektu.( 3 członków wstrzymało si� od głosowania), 

♦ Komisja Rewizyjna jednogło�nie pozytywnie opiniuje projekt uchwały, 
♦ Komisja ds. Socjalnych pozytywnie bez uwag opiniuje projekt uchwały, 
♦ Komisja ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji pozytywnie bez uwag opiniuje projekt 

uchwały, 
♦ Komisja ds. Obywatelskich pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

 
Przewodnicz�cy zapytał czy w zwi�zku z tym projektem kto� z radnych chciałby zabra� głos. 
 
Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski pozwolił sobie zabra� głos tylko dlatego, �e 
jedna z komisji problemowych tj. Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska nie 
odniosła si� do tego projektu sygnalizuj�c w�tpliwo�ci, co do uczestnictwa w tym programie. 
Nie kto inny jak wła�nie Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska powinna 
by� wra�liwa i czuła na wszelkiego rodzaju innowacje, na wszelkiego rodzaju sposoby 
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pozyskiwania �rodków z ró�nych instytucji, z ró�nych programów. Pojawił si� sygnał co do 
tego, �e realizacja programu inicjatywy wspólnotowej Equal miałaby by� wskazaniem na 
jedno ze stowarzysze� funkcjonuj�cych na terenie Bogatyni. Chciałby wyra�nie powiedzie�, 
�e program inicjatywy wspólnotowej, czyli projekt, który zawarty jest w tym dokumencie i 
ktokolwiek z pa�stwa b�dzie chciał si�gn��, uzupełni� swoj� wiedz� na ten temat b�dzie miał 
mo�liwo�� zapoznania si� u mnie b�d� w Biurze Rady (taki egzemplarz pozostanie). Chodzi o 
to, �e jest to program Ministerstwa Gospodarki i Pracy wypracowany w Warszawie w maju 
2004r. Nadzór merytoryczny nad tym programem sprawuje pan Wicepremier Hausner, czyli 
po prostu nie jest to lokalny wymysł, jest to pomysł na rozwi�zywanie problemów. Dzisiaj 
przekonali�my si� o tym, �e sprawa inicjatyw zwi�zanych z bezpiecze�stwem publicznym, z 
zabezpieczeniem poczucia bezpiecze�stwa znacz�cej cz��ci mieszka�ców, pozyskiwania 
pracy, zagospodarowanie tych ludzi, którzy pozostaj� w stanie bezczynno�ci i pozyskiwanie 
przede wszystkim �rodków na ten cel z instytucji rz�dowych po prostu jest niezb�dne. Nie 
b�dzie przekonywał, co do tego. Ci z Pa�stwa, którzy �ledz� wyra�nie programy 
publicystyczne po�wi�cone wła�nie tym tematom pewnie s� zorientowani, �e wiod�cy prym 
w tej sprawie wiedzie Barka z Poznania z 15 letnim sta�em, do�wiadczeniem. Jest jednym z 
członków tej inicjatywy. Po prostu trzeba przyst�pi� je�eli my�limy o tym, a nie chcemy tylko  
mówi� o tym, �e pozyskamy �rodki. Trzeba przygotowa� projekt, trzeba w nim uczestniczy�. 
Póki co, na dzie� dzisiejszy to nie wymaga zabezpieczenia dodatkowych �rodków i generalnie 
szanowna Komisjo Techniki trzeba da� sobie szans� na to, �eby przyst�pi� do tej inicjatywy i 
realizowa�. A o skutkach b�dziemy informowa� na bie��co. Oczywi�cie wiod�ca rola nale�y 
do samorz�du reprezentowanego m.in. przez polityk� regionaln�. To gwoli wyja�nienia. 
My�li, �e cz��� członków komisji przekonałem podczas posiedze� innych komisji 
problemowych i wnosi o przyj�cie uchwały w sprawie inicjatywy i na bie��co �ledzenia jak ta 
inicjatywa si� rozwija. 
 
Innych głosów nie było. Wobec powy�szego przewodnicz�cy poddał projekt pod głosowanie. 
 
UCHWAŁA Nr  XX/178/04 w sprawie przyst�pienia do Par tnerstwa na 

Rzecz Rozwoju – podj�ta została wi�kszo�ci� głosów (15 za, 1 przeciw, 2 

wstrzymało si�). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 22  do protokołu. 
 

AD.18. 
Nadanie tytułu i odznaki „ Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia” . 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania  
tytułu i odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia” . Wnioski, które wpłyn�ły do 
Biura Rady wygl�daj� nast�puj�co – Proponuje si� aby tytułem i odznak� „Zasłu�ony dla 
Miasta i Gminy Bogatynia”  odznaczy� Klub Honorowych Dawców Krwi przy Elektrowni 
Turów S.A. w Bogatyni oraz popularyzatorki Klubu Honorowych Dawców Krwi przy 
Elektrowni Turów S.A. w Bogatyni Pani� Bo�en� Lewko i Pani� Ew� Maciaszek. 
Problem był analizowany na komisjach problemowych i opinie komisji s� nast�puj�ce: 

♦ Komisja ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony �rodowiska jednogło�nie pozytywnie 
opiniuje nadanie tytułu i odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia”  dla 
Klubu Honorowych Dawców Krwi przy Elektrowni Turów S.A. w Bogatyni. Pani 
Bo�ena Lewko uzyskała negatywn� opini�. Do wniosku Pani Ewy Maciaszek 
członkowie Komisji nie wydali opinii. 
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♦ Komisja ds. Obywatelskich w wyniku głosowania jednogło�nie pozytywnie 
opiniuje nadanie tytułu i odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia”  dla 
Klubu Honorowych Dawców Krwi przy Elektrowni Turów S.A. w Bogatyni. 
Natomiast Pani Ewa Maciaszek uzyskała negatywn� opini�. Do wniosku Pani 
Bo�eny Lewko członkowie komisji nie wydali opinii. 

♦ Komisja Rewizyjna jednogło�nie pozytywnie opiniuje nadanie tytułu i odznaki 
„Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia”  dla Klubu Honorowych Dawców Krwi 
przy Elektrowni Turów S.A. w Bogatyni. Natomiast Pani Bo�ena Lewko oraz Pani 
Ewy Maciaszek uzyskały negatywn� opini� komisji. 

♦ Komisja ds. Socjalnych w wyniku głosowania jednogło�nie pozytywnie opiniuje 
nadanie tytułu i odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia”  dla Klubu 
Honorowych Dawców Krwi przy Elektrowni Turów S.A. w Bogatyni. Komisja nie 
wydała opinii w wyniku głosowania (4 osoby wstrzymały si� od głosu) w sprawie 
nadania tytułu i odznaki Paniom Ewie Maciaszek i Bo�enie Lewko 

♦ Komisja ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji w wyniku głosowania jednogło�nie 
zaopiniowała nadanie tytułu i odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia”  
dla Klubu Honorowych Dawców Krwi przy Elektrowni Turów S.A. w Bogatyni. 
Komisja nie wydała opinii w sprawie nadania tytułu i odznaki Paniom Ewie 
Maciaszek i Bo�enie Lewko. 

 
Przewodnicz�cy Rady poinformował, �e w zwi�zku z tym głosowanie odb�dziemy w trzech 
cz��ciach.  
 
Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski powiedział, �e mamy doczynienia z projektem 
uchwały, który dotyczył 30-lecia Honorowego Klubu Krwiodawców w Bogatyni. Ta 
uroczysto�� miała miejsce 6 pa�dziernika 2004r., było to du�e wydarzenie w Elektrowni 
Turów. Uczestniczyło ponad 25 organizacji z całego kraju. My�li, �eby ułatwi� spraw�, �eby 
jednoznacznie nie przekre�la� szanse na przyszło�� osób wytypowanych do wyró�nienia 
odznak� „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia”  – by� mo�e wynika to z potrzeby 
dosłania innych informacji nt. osób wymienionych z nazwiska. Dlatego jako wnioskodawca 
chciałby zaproponowa� �eby Rada ograniczyła si� w trakcie dzisiejszego głosowania 
wył�cznie do projektu uchwały w sprawie nadania „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy 
Bogatynia”  dla Klubu Honorowych Dawców Krwi przy Elektrowni Turów S.A. w Bogatyni, 
bo takie zapewnienie zło�yłem podczas uczestnictwa w tej uroczysto�ci, �e takie głosowanie 
si� odb�dzie. Natomiast odst�pi� od głosowania nad projektem uchwały w stosunku do osób 
wymienionych z imienia i nazwiska chocia�by z tego, �e niektóre komisje nie zaj�ły w ogóle 
stanowiska. By� mo�e nadarzy si� taka okazja, kiedy dojdzie do prezentacji innych projektów 
uchwał, w których b�d� uczestniczyły inne zasłu�one osoby, z innych obszarów �ycia 
społecznego �eby wtedy przyst�pi� do głosowania. My�li, �e to b�dzie sensowne rozwi�zanie. 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz – Nikt nie kwestionuje Panie Burmistrzu nadania 
odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia”   Klubowi Honorowych Dawców Krwi 
przy Elektrowni Turów S.A. w Bogatyni, dlatego �e nikt nie b�dzie polemizował i 
dyskutował nad sensem i celowo�ci� oddawania krwi który posłu�y do produkcji leku. Tylko 
jest jeszcze jedna fundamentalna rzecz. My�my to porównywali do tego, �e pracuj�c na 
komisjach, �e sytuacja akurat w tym wniosku została odwrócona do góry nogami. Nie 
wymienia si� z imienia i nazwiska ludzi, którzy t� pomoc nios�, s� anonimowi. Swoj� 
szczytn� postaw� oddaj� t� krew nie oczekuj�c z tego tytułu �adnej gratyfikacji. I nagle 
wymienia si� z imienia i nazwiska dwie osoby, które w ten klub propaguj�. To jest tak jakby 
dru�yna siatkarzy pojechała na mistrzostwa �wiata, dano im jako dru�ynie złoty medal, a 
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wymieniono dwóch komentatorów sportowych i chciano ich z tego tytułu w jaki� sposób 
uhonorowa� tylko wył�cznie dlatego, �e opowiadali jak ci chłopcy pi�knie w t� siatkówk� 
grali. I b�dziemy czeka� – jasne jak najbardziej na dalsz� argumentacj� i motywacj� tych 
wniosków dla nadania odznaki tym Paniom. Ale tutaj ma Pan racj�, poprzestaniemy na 
nadaniu odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia”  całemu Klubowi przy 
Elektrowni Turów. 
 
Wobec powy�szego Przewodnicz�cy Rady zapytał radnych czy jeste�cie za tym, �eby 
głosowanie i przyznanie po głosowaniu odznaki „Zasłu�ony dla Miasta i Gminy Bogatynia”  
ograniczy� wył�cznie do Klubu Honorowych Dawców Krwi.  
 
Rada Gminy i Miasta w Bogatyni w wyniku głosowania (17 za, 1 przeciw,           
1 wstrzymał si�) wi�kszo�ci� głosów wyraziła wol� głosowania tylko 
wniosku dot. przyznania tytułu i odznaki dla K lubu HDK . 
 
Przewodnicz�cy Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
UCHWAŁA Nr  XX/179/04  w sprawie nadania  tytułu i odznaki „ Zasłu�ony 

dla Miasta i Gminy Bogatynia”  dla K lubu Honorowych Dawców Krwi przy 

Elektrowni Turów S.A. w Bogatyni – podj�ta została wi�kszo�ci� głosów (18 

za, 1 wstrzymał si� ). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 23 do protokołu. 
 

AD.19. 
Uzupełnienie składu Komisji Rady Gminy i Miasta. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta poinformował, i� do Biura Rady wpłyn�ł akces 
radnego Ryszarda Andrzeja Wołowskiego o ch�ci pracy w Komisji ds. Techniki, Rolnictwa i 
Ochrony �rodowiska oraz Komisji ds. Informacji. Przewodnicz�cy zapytał radnego 
Wołowskiego czy zgodnie z wydaniem akcesem wyra�a zgod�. 
 
Radny Ryszard Wołowski wyraził zgod�. 
 
Przewodnicz�cy Rady poddał pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda Wołowskiego. 
 
Rada Gminy i Miasta w Bogatyni w wyniku głosowania ( 19 za,) – jednogło�nie 
przyj�ła wniosek radnego o przyj�cie go do składu Komisji ds. Techniki, Rolnictwa i 
Ochrony �rodowiska oraz Komisji ds. Informacji. 
Przewodnicz�cy Rady poinformował tak�e, i� w zwi�zku z t� komisj� wpłyn�ł wniosek 
radnego Wojciecha D�ogi o rezygnacji w pracach Komisji ds. Informacji. W zwi�zku z tym 
przewodnicz�cy poddał wniosek radnego Wojciecha D�ogi pod głosowanie. 
 
Rada Gminy i Miasta w Bogatyni w wyniku głosowania ( 19 za) – jednogło�nie 
przyj�ła wniosek radnego Wojciecha D�ogi dot. rezygnacji w pracach w Komisji ds. 
Informacji. 
 



 23 

Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
uzupełnienia składu Komisji Rady Gminy i Miasta. 
 
UCHWAŁA Nr  XX/180/04  w sprawie uzupełnienia składu Komisj i Rady 

Gminy i Miasta – podj�ta została jednogło�nie (19 za) . 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 24 do protokołu 
 

AD.20. 
Uzupełnienie składu Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta poinformował, i� do Biura Rady wpłyn�ł wniosek  
radnego Wojciecha D�ogi dot. deklaracji udziału w pracach Komisji Rewizyjnej, oraz 
wniosek radnego Pawła Marciniaka dot. deklaracji udziału w pracach Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicz�cy zapytał ww. radnych czy wyra�aj� wol� pracy w wymienionej komisji. 
Radni Wojciech D�oga i Paweł Marciniak wyrazili zgod�.  
Przewodnicz�cy Rady zapytał czy s� inne kandydatury. Wobec braku innych kandydatur 
poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
UCHWAŁA Nr  XX/181/04 w sprawie uzupełnienia składu Komisj i Rady 

Gminy i Miasta – podj�ta została wi�kszo�ci� głosów (17 za, 2 wstrzymało 

si�). 

Uchwała stanowi zał�cznik nr 25 do protokołu 
 
Radny Jerzy Wi�niewski poprosił radnego Zdzisława Soleckiego o podanie aktualnego 
składu Komisji Rewizyjnej z uwzgl�dnieniem dzisiejszego głosowania.  
 
Radny Zdzisław Solecki poinformował, �e po dzisiejszym głosowaniu w skład Komisji 
Rewizyjnej wchodz� radni - Z. Cuber - przewodnicz�cy, M. Gewert wiceprzewodnicz�cy,      
członkowie - W. D�oga, H. Komarnicki, P. Marciniak R. Morawski oraz Z. Solecki. 
 
Radny Jerzy Wi�niewski my�li, �e to jest obligatoryjne �eby w składzie Komisji Rewizyjnej 
był jeden z przedstawicieli ka�dego z klubów zarejestrowanych przy naszej Radzie. 
 
Radny Edmund Nych odpowiadaj�c radnemu na to pytanie – słusznie podj�ł ten temat 
dlatego, �e ustawa przewiduje �e ka�dy przedstawiciel poszczególnego klubu powinien by� w 
Komisji Rewizyjnej. Natomiast ustawodawca nie przewidział jednej rzeczy, je�eli nikt nie 
wyra�a zgody z danego klubu uczestnictwa w pracach takiej komisji to co wtedy. I tu jest ta 
patowa sytuacja, to co powiedział radny Wi�niewski w tej chwili. 
 

AD.21. 
Informacja Przewodnicz�cego Rady Gminy i Miasta w Bogatyni o przeprowadzonej analizie 

o�wiadcze� maj�tkowych radnych. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta odczytał sprawozdanie z przeprowadzonej analizy 
o�wiadcze� maj�tkowych za 2003r. radnych IV kadencji Rady Gminy i Miasta w Bogatyni . 
Sprawozdanie stanowi zał�cznik nr 26 do protokołu. 
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AD.22. 

Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Edmund Nych powiedział, �e co roku jako Klub dokonujemy analiz� pracy Rady, 
uwa�amy, �e to jest nasz obowi�zek. W tym roku te� dokonali�my takiej analizy. Ta ocena 
jest taka jak przeci�tnego obywatela gminy, jako przeci�tnego mieszka�ca, po prostu jest 
negatywna. Negatywna ocena dotyczy wszystkich sfer działania Rady. Mo�e tutaj jedn� sfer� 
wskaza�, w której ta Rada pracuje i to jest głosowanie – sprawnie nam to idzie trzeba to 
przyzna�, natomiast w sensie pracy pozostałych sfer jest to bardzo przykre, ale tak jeste�my 
odbierani. Ale co jest tego przyczyn�.  My�my stawiali diagnozy, dlaczego tak si� dzieje, 
dlaczego nas tak ludzie oceniaj�. My�li, �e trzy podstawowe sfery decyduj� o wizerunku tej 
Rady. Pierwsza sprawa to organizacja pracy Rady, druga to praca w komisjach, i trzecie to 
sama postawa radnych. Je�li chodzi o pierwsza sfer� to mamy na my�li tu kilka rzeczy, po 
pierwsze to jest sprawa wniosków składanych zarówno przez radnych, b�d� te� wniosków 
uchwalanych w formie uchwał przez komisje, b�d� te� projektów uchwał składanych przez 
grup� radnych tak jak przewiduje to ustawa. I tu mamy w�tpliwo�ci, bo te wnioski to nie 
tylko wnioski opozycji, bo to równie� słuszne wnioski, które padały ze strony SLD i nie były 
przedkładane pod obrady Rady. I to jest uwa�amy najwa�niejsz� rzecz�. Druga sprawa to 
sprawa zwi�zana ze zwoływaniem sesji. Twierdzimy cały czas, �e okresy mi�dzy sesjami s� 
zbyt długie. Jest tyle tematów do dyskusji, �e powinni�my te tematy na bie��co rozstrzyga�. 
Trzecia sprawa dotyczy przedkładania dokumentów przed obradami sesji. Nie mo�e by� tak, 
�e dzisiaj dostajemy dokumenty i mamy si� na ten temat wypowiada�, poniewa� musimy by� 
przygotowani do tego, co mamy mówi�, co mamy zrobi�. Decyzje musz� by� podj�te 
wcze�niej.  
Druga sprawa to praca w komisjach. To jest bardzo przykre, ale musi powiedzie�, �e po 
prostu wielu radnych nie przychodzi na komisje, trudno jest zebra� quorum w jednej czy w 
drugiej komisji, podj�� decyzj� przed sam� sesj�. Musimy zmobilizowa� si� do tego, �eby na 
te komisje przychodzi�. Kwestia trzecia, a uwa�a, �e istotna, �e nie byłoby tych wszystkich 
uchybie� ze strony prezydium Rady i ze strony komisji, gdyby nasza wola i konsekwencja 
była w tym działaniu. Tak de facto to my nie egzekwujemy tego, co my chcemy. Przecie� 
mamy głos, mo�emy składa� wnioski i te rzeczy, które nie s� przedło�one mo�emy to 
egzekwowa� na nast�pnej sesji. Radny pyta si�, czy w ogóle nasza praca ma sens, bo ma co 
do tego du�e w�tpliwo�ci. Je�eli nie chcemy przej�� do historii jak najbardziej nieudolna 
Rada w historii tej Gminy to trzeba sobie to powiedzie�, no to trzeba si� wzi�� wreszcie za 
prace i samemu zacz�� decydowa� o najwa�niejszych sprawach Gminy. W tej chwili zbli�a 
si� praca nad ustaw� bud�etow� i radny my�li nie b�dziemy ogranicza� si� do tego, �eby 
podnie�� r�k� na komisjach i na posiedzeniu Rady, kiedy b�dziemy podejmowali bud�et. 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz powiedział, �e bardzo fajnie jest wyj��                         
i krytykowa� wszystkich o nieudolno�� i o tym, co si� dzieje, tylko znaj�c celowo��                      
i funkcjonowanie  poszczególnego radnego, a wszystkich pod nazw� Rada Gminy i Miasta to 
trzeba si� najpierw uderzy� we własn� pier�, dlatego, �e o kształcie i funkcjonowaniu Rady 
decyduje ka�dy i pojedynczo radny. O pracach komisji powinni zadecydowa� jej 
przewodnicz�cy i członkowie tych komisji. I nie jest rzecz� Prezydium Rady czy 
kogokolwiek, aby sprawdza� prace poszczególnych radych b�d� j� weryfikowa�. Ka�dy 
radny jest osob� autonomiczn� w podejmowaniu swoich decyzji i za nie odpowiada. Nie 
grupa, tylko ka�dy jeden pojedynczo i za siebie. Co do absencji na komisjach i na 
posiedzeniach Rady, to za to te� odpowiada ka�dy radny, a jedyn� form� motywowania to jest 
ustawowe potr�cenie z diety. Wiceprzewodnicz�cy Rady dokona takiej analizy i zweryfikuje 
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nieobecno�ci poszczególnych radnych, je�eli ju� do tego dochodzimy z imienia i nazwiska i 
kto nie przychodzi na komisje problemowe b�d� nie bierze udziału w pracach sesji, nie 
zabiera głosu, a pó�niej, co si� okazuje jest najwi�kszym krytykantem pracy Rady i uchwał 
przez ni� podejmowanych. Prezydium Rady nie jest ciałem kierowniczym, jest ciałem, które 
usprawnia prace i organizuje prac� Rady i wypełnia ten porz�dek pracy Rady nakre�lony na 
rok i podj�ty uchwał� przez Rad�. I dajmy szans� zweryfikowa� te poczynania podejmowane 
przez Rad� po sko�czeniu roku kalendarzowego. Wiceprzewodnicz�cy Rady uwa�a, �e radny 
Nych ma racj�, wiele tych wniosków zgłoszonych zostaje nie zrealizowanych, nie wychodzi 
na �wiatło dzienne. Tylko, �e efektywno�ci� pracy Rady te� nie jest ilo�� spisywanych 
wniosków, bo s� komisje gdzie tych wniosków na komisji staje 20, 30, 40  rzecz� niemo�liw� 
i nie ma fizycznej mo�liwo�ci by te wnioski przez najbli�sze 10 lat zostały zrealizowane, bo 
to s� aspekty prawne, finansowe, bud�etowe za tym id�ce tylko jako�� podejmowanych 
uchwał. I je�eli mamy ocenia� prac� Rady, to oceniajmy j� przez własny pryzmat, przez prace 
wykonywan� przez siebie. Nie b�dzie oceniał nikogo, bo nie ma takiego prawa, ani takiego 
zamiaru. Wi�c je�eli b�dzie podejmował tutaj polemik� na temat pracy Rady b�d� komisji, w 
których pracuje to b�dzie mówił tylko i wył�cznie o sobie. 
 
Radny Janusz Sontowski chciałby nawi�za� do wypowiedzi wiceprzewodnicz�cego Oliasza. 
Napisał jeszcze w maju pismo, �e nale�y wróci� do sprawy racjonalizacji wydatków – 
szczególnie chodzi o zorganizowanie spotkania po�wieconego reorganizacji i problemów 
zwi�zanych z o�wiat�. Na to idzie najwi�cej z bud�etu pieni��ków. Na pi�mie tym 
Przewodnicz�cy Rady napisał - problemy reorganizowania o�wiaty le�� wył�cznie w gestii 
Komisji ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji, natomiast radny Oliasz napisał, �e – prosz� 
wprowadzi� we wrze�niu na Komisj� ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji. Do takiego spotkania 
nie doszło, nie wie czemu.  
Drugi temat dotyczy pisma, które napisał a dot. dewastacji obiektów na boiskach SP3 i była 
Komisja ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji na tym obiekcie, ale nie poinformowano autora 
pisma, �eby te� był obecny przy tej wizytacji. Lepiej wysłucha� obie strony ni� jedn�.  
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Ar tur  Oliasz odpowiadaj�c radnemu nt. spotkania, które 
odb�dzie si� i b�dzie po�wi�cone jak to okre�lił radny Sontowski – racjonalizacji wydatków 
o�wiatowych. To spotkanie odb�dzie si� dlatego, �e przewodnicz�ca Komisji ds. Kultury 
O�wiaty i Rekreacji  p. Teodora Nowacka - W�trobi�ska wyst�piła do Burmistrza o materiały. 
Nie jest to sprawa taka, �e spotkamy si� w 4 czy 5 osób i b�dziemy decydowa� o tym ile 
pieni�dzy b�dziemy przeznacza� na o�wiat�. Radnego dziwi, �e po raz kolejny jest taka 
dyskusja. W połowie roku mieli�my sesj� tematyczn� po�wi�con� o�wiacie, gdzie 
przyjmowali�my raport o stanie edukacji i w tamtym czasie nikt nie zadał �adnego pytania i 
tak jak powiedział tutaj wcze�niej radny E. Nych, �e wszyscy podnie�li r�czki do góry. Wtedy 
mo�na było wiele spornych sytuacji wyja�ni� b�d� zada� dociekliwe pytania, je�li chodzi o 
finansowanie o�wiaty. Potwierdza, �e jest to znacz�cy wydatek z bud�etu gminy, ale i te� w 
wielu bud�etach samorz�dowych na terenie całej Polski, dlatego �e pieni�dze, które s� 
wydawane na o�wiat� w znacznej cz��ci s� pieni�dzmi z subwencji o�wiatowej, czyli 
przychodz� do nas z Ministerstwa Edukacji i s� rozdzielane na szkoły. 
Druga sprawa dot. wniosku, który spłyn�ł do Komisji ds. Kultury, O�wiaty                            
i Rekreacji. Radny Sontowski napisał w tym wniosku – dot. dewastacji boisk i obiektów 
sportowych przy szkole podstawowej nr 3. My jako komisja postarali�my si� o to, �eby w 
jednym dniu objecha� wszystkie boiska LZS-ów działaj�cych na terenie miasta i gminy 
Bogatynia oraz zlustrowa� te feralne boiska i obiekty przy szkole podstawowej nr 3. My tam 
pojechali�my i nie jest prawd�, �e radny Sontowski nie został poinformowany bo był rano w 
Urz�dzie, tylko jechała cała komisja i ju� nie było miejsca w samochodzie �eby radnego 
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Sontowskiego wzi�� ze sob�. Radny Sontowski mógł poczyni� to tak jak to zrobił radny E. 
Nych, gdzie był zainteresowany LZS-em akurat działaj�cym na swoim terenie i w momencie, 
kiedy my przyjechali�my był z gospodarzem czy opiekunem tego LZS-u i czekali na nas i tam 
sobie na temat tego boiska, działalno�ci LZS-u porozmawiali�my. Wi�c kto chce nie ma 
problemu mo�e by�, przyjecha� i posi��� informacj� na dany temat. Z drugiej strony radnego 
nie dziwi to, dlatego �e rozmawiali�my z pani� dyrektor Komarnick�, która była wr�cz 
zasmucona nieobecno�ci� radnego Sontowskiego na boiskach przy SP3, dlatego �e b�d�c tam 
z komisj� nie zauwa�yli�my nic co było napisane w tym pi�mie. Nie było �adnego ubytku na 
terenie ogrodzenia przy tych�e obiektach sportowych, nie było takiej dewastacji ławek, któr� 
opisał radny Sontowski i nie było takiej dewastacji chodników czy ci�gów pieszych, które s� 
przy boiskach SP 3. Naliczyli�my z pani� Agnieszk� 3 płytki, które w ilo�ci kilkuset czy kilku 
tysi�cy metrów kwadratowych uło�onych na terenie tych boisk, one z biegiem czasu mogły 
ulec zniszczeniu ze wzgl�dów fizycznych. Pani dyrektor wyja�niała nam tak�e sytuacj� 
ławek, które były montowane kilkana�cie lat temu na terenie boisk obiektów przy SP 3. One  
nie były po prostu impregnowane i konserwowane. Te ławki wyniszczały z biegiem czasu od 
korozji, wody, wiatru, od czynników zewn�trznych. Pani dyrektor ma podpisan� umow� z 
tartakiem w Posadzie, gdzie młodzie� zbiera kasztany, a wła�ciciel tartaku sukcesywnie 
przekazuje poci�te drzewo i Pani dyrektor własnymi �rodkami te ławki odnawia. Pani 
dyrektor powiedziała tak�e, �e sposób wykonania i poło�enia tych ławek nie sprawdza si�. 
Cze�� tych ławek b�dzie likwidowa�, bo s� niepotrzebne, a cz��� b�dzie przenosi� do nowo 
powstałego miasteczka ruchu drogowego, gdzie rodzice b�d� mogli usi��� i popatrze� jak 
dzieci korzystaj� z tego miasteczka. Powiedziała tak�e, �e odbyło si� spotkanie, w którym 
brali udział dyrektorzy szkół oraz radny Sontowski. Radny Sontowski stawia mi zarzut, nam, 
mo�e komisji, �e nie poinformowali�my zainteresowanego o tym, �eby pojechał z nami 
zobaczy� te boiska, a Pani dyrektor Komarnicka postawiła zarzut w odwrotn� stron�, �e radny 
Sontowski nie poinformował jej o tym, jakie ma spostrze�enia i uwagi, wysłał pismo a 
przyszedł na spotkanie dyrektorów tylko i wył�cznie po to, aby powiedzie�, jaki jest tam 
bałagan na tych boiskach, gdzie ona nam nadmieniła wcze�niej, �e radny Sontowski pracował 
jako gospodarz. Pani dyrektor własnymi �rodkami ogrodzenie to naprawiła, ma podpisan� 
umow� w tej chwili z firm� ochroniarsk�, gdzie jest po pełnej lustracji boisk i stanu 
zabezpieczenia obiektów sportowych, gdzie jest spisana umowa mi�dzy dyrektorem szkoły a 
firm�, która wykonuje usług� ochroniarsk�, �e wszelkiego rodzaju zniszczenia powstaj�ce 
przy udziale osób trzecich, a s� stwierdzone na boiskach i obiektach sportowych firma w 
ramach wykonywanej umowy jest zobowi�zana uczyni� i naprawi�.  
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta zwrócił si� do radnego Sontowskiego mówi�c, �e 
tutaj dyskusja wchodzi w gr� jako polemika, odpowied� uwa�a, została udzielona i prosi tylko 
o drobne uwagi. 
 
Radna Teodora Nowacka – W�trobi�ska jako Przewodnicz�ca Komisj i ds. Kultury, 
O�wiaty i Rekreacj i chciałaby uspokoi� radnego Sontowskiego, �e nie �pimy a tym 
problemem si� zajmujemy. Nie jest to tak jak radny sobie za�yczył, podyktował wr�cz 
komisji warunek, �e ja mam dokona� tego spotkania we wrze�niu czy w pa�dzierniku. 
Niestety. Rok szkolny zacz�ł si� we wrze�niu w szkole i czekamy jeszcze na pewne 
materiały. Jest te� po rozmowie z naczelnikiem wydziału O�wiaty p. Ku�, z zast�pc� 
Burmistrza p. Szatkowskim. Na pi�mie jest adnotacja, �e jak si� uka�� te materiały to komisja 
do tego tematu podejdzie. I radny Sontowski b�dzie zaproszony. Przewodnicz�ca podkre�liła, 
�e Komisja ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji zdecydowanie wie co do niej nale�y i chciałby 
aby w pismach które radny Sontowski kieruje do komisji nie narzucał nam swojej woli i nie 
narzucał swego widzi mi si� naczelnikom wydziałów, bo naczelnicy te� pracuj� i nie �pi�. 
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Pracujemy tu naprawd� wszyscy. Zapewniła radnego Sontowskiego, �e jest adnotacja na tym 
pi�mie i jest to pismo przy planie pracy Komisji ds. Kultury, O�wiaty i Rekreacji i do tematu 
wrócimy.  
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta uwa�a, �e radny Sontowski uzyskał odpowied� na 
wszystkie swoje pytania. 
 
Przewodnicz�cy Rady poinformował radnych, �e w tym momencie 
poł�czyli�my dwa punkty – Interpelacje i zapytania z wnioskami i sprawy 
ró�ne. 
 
Radny Zdzisław Solecki chciałby pochwali� radnego Sontowskiego za trosk�. Pochodzimy       
z tego samego okr�gu wyborczego.  Ale niepokoi go akurat ten obiekt i jak ju� szykuje si� 
Pan do odpowiedzi to gdyby był Pan tak miły i mi odpowiedział - czy to jest prawd�, �e w 
odpowiednim czasie był Pan zatrudniony na pół etatu jako ochraniacz – dozorca i teraz ju� 
Pan nie jest zatrudniony. Czy to nie jest kwestia wykazania, �e Pan był zatrudniony na pół 
etatu to wszystko tam grało a w  chwili obecnej kiedy ju� Pan nie jest zatrudniony na pół etatu 
wszystko jest zdewastowane na tym obiekcie co Pan pilnował. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta stwierdził, �e wkracza to w zakres dyskusji 
politycznej, w dalszej kolejno�ci udzielił głos radnej Krystynie Dudziak – Piwowarskiej i 
b�dzie to ostatni głos w dyskusji. Ostatnie słowo b�dzie dla mnie gdy� ma do przekazania 
informacj�.  
 
Radna Krystyna Dudziak - Piwowarska powiedziała, �e wnioskiem Komisji ds. Socjalnych 
(a poniewa� jest członkiem Rady SPZOZ szpitala i tam te� taki wniosek padł) było zwołanie 
w obecno�ci Burmistrza (akurat p. Burmistrz wyszedł a chciała bezpo�rednio do niego 
skierowa� zapytanie) spotkania w grupie przedstawicieli dyrekcji szpitala, grupy 
pracowniczej, zwi�zków oraz całej załogi, a tak�e członków Rady Społecznej i Komisji ds. 
Socjalnych oraz wszystkich zainteresowanych radnych. Nie wie czy zd��ymy zrobi� jeszcze 
sesj� tematyczn� dot. słu�by zdrowia a przy nowym bud�ecie musimy wiedzie�, jak� 
przyszło�� widzimy, je�li chodzi o szpital. Wnioskowali�my o takie spotkanie w obecno�ci 
Burmistrza i nie musi to by� sesja tematyczna, ale �eby si� takie spotkanie odbyło, bo to jest 
sprawa pilna. I tu pro�ba do przewodnicz�cego, aby przekazał t� informacj� radnej, – na kiedy 
ustalono termin spotkania. Rada uwa�a, �e wszyscy powinni�my wiedzie�, jaki ten szpital ma 
w przyszło�ci by� i ile nas b�dzie kosztował i co dalej.  
Je�li chodzi o wniosek, który składał radny Guzowski dot. rzetelnego stanu finansowego 
spółek to bardzo prosi, �eby ten materiał był dostarczony i je�eli ta sesja b�dzie zaplanowana 
to by był odpowiednio wcze�niej. Nie mo�e to by� tak jak si� to ci�gle odbywa. Termin 
ostatniej sesji i materiały dostarczone radnym i potem w jednym dniu trzy komisje si� 
spotykaj�. Radni s� członkami ró�nych komisji, wi�c robi si� bałagan. Najpierw si� mówi o 
nieł�czeniu komisji i słusznie, ale potem staje si� to prawie niemo�liwe by wszystko połapa� 
przeanalizowa� rzetelnie. Wi�c ten materiał, który b�dzie zapewne du�ym materiałem i musi 
by� przedyskutowany na wszystkich komisjach, bo nie na sesji b�dzie forma odpytywania i 
robienia zamieszania, tylko aby to było odpowiednio wcze�niej nam przekazane.  
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta w kwestii tego spotkania zapytał radn� kogo 
nale�ałoby zaprosi� – Burmistrza, dyrekcj� szpitala, zwi�zki zawodowe, Komisj� ds. 
Socjalnych i zainteresowanych radnych. 
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Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski dla informacji chciałby przekaza� wa�n� 
informacj� dot. realizacji w Urz�dzie Miasta i Gminy certyfikatu jako�ci i to si� wi��e z 
popraw� jako�ci pracy i my�li, �e �adne mierzenie jako�ci pracy nie przysparza kłopotów 
natomiast ewoluuje pewne działania. My�li, �e �adna inspiracja, �adne pobudzenie nikomu 
nie zaszkodziło dlatego, �e generalnie jako Polska jako Gmina jeste�my w takiej sytuacji, �e 
niektóre działania musz� by� wymuszone, przyspieszone, musz� by� bardziej 
intensyfikowane chocia�by z tego wzgl�du, �e akcesje europejsk� mamy ju� dawno poza 
sob�, �wi�towanie te�. Natomiast czas na przygotowanie okre�lonych projektów i 
pozyskiwanie oraz osi�ganie zamierzonych celów. Mówi dlatego o tym, �e Rada Gminy i 
Miasta jako to ciało uchwałodawcze nie tylko ma pyta�, ale mo�e podejmowa� powa�ne 
działania w kierunku sprecyzowania konkretnych wniosków, podejmowania inicjatyw 
uchwałodawczych, one mog� by� tylko pomocne. A b�d� tym bardziej pomocne, je�eli b�d� 
dotyczyły spraw strategicznych dotycz�cych spraw obj�tych działaniem samorz�du. To jest 
taka mała uwaga na marginesie do tycz�cej si� dyskusji. Wi�cej byłoby korzy�ci z tego 
wszystkiego gdyby w kolejnych wyst�pienia i cz�sto do siebie to te� odnosi, �e im mniej 
b�dzie personifikacji w sprawach wyst�pie�, wzajemnych korelacjach mi�dzy 
funkcjonariuszami publicznymi, a wi�cej zauwa�alno�ci problematyki. Je�eli si� skupimy na 
problemie, to wtedy sprawy personalne b�d� uciekały, one b�d� eliminowa� antagonizm               
i my�li, �e jest co� na rzeczy �eby�my tak� formuł� tutaj nawet w korelacji pomi�dzy Rad�,                
a kierownictwem Urz�du przyj�li.  
Poinformował, �e w dniu 4 listopada br. odb�dzie si� kolejna sesja Zwi�zku Trzech Miast, 
gdzie delegowani przedstawiciele bogaty�skiego samorz�du b�d� musieli odnie�� si� do 
swojego uczestnictwa w zespołach problemowych, bo b�dzie trzeba przyj�� sprawozdanie 
Zwi�zku Trzech Miast i to jest taka podobna funkcja jak bogaty�skiego samorz�du. W 
zwi�zku z tym, �e w ostatnim okresie zaobserwowałem jako koordynuj�cy grupy 
kierowniczej, �e z uczestnictwem w pracach poszczególnych zespołów nie jest najlepiej. 
My�li, �e je�eli wywoła takie hasło �eby zweryfikowa� swoje uczestnictwo, swoj� 
dyspozycyjno�� w poszczególnych pracach tych komisji no to byłoby dobrze. Ma 
przygotowany wykaz wszystkich członków, którzy reprezentuj� Rad� Gminy i Miasta: 

♦ Wspólny Plan Rozwoju - wa�na komisja - Krzysztof Wietrzykowski, Zbigniew 
Stodolny, 

♦ sprawa Integracji Dział Szkół - p. Joanna I�ycka – Ku�, p. Wojciechowska                 
p. Mikołajów,  

♦ Zwi�zek Stref Aktywizacji Gospodarczych - p. Gowin, p. Wietrzykowski  p. 
Cuber 

♦ Rozwój Regionalny Poł�cze� Komunikacyjnych - p. D�oga, p. Gowin,  
♦ Informacja Promocji – p. Wietrzak, p. Izydorczyk i p. Solecki.  

My�li, �e w jednym z najbli�szych spotka� musimy zło�y� sprawozdanie z naszej pracy w 
tych zespołach. To nie s� ju� towarzyskie spotkania, koledzy z Czech i Niemiec s� bardzo 
mocno zdynamizowani i aktywnie realizuj� okre�lone projekty, a my w niektórych projektach 
odstajemy od nich. To by� mo�e wynika z braku czasu, czy z braku zaanga�owania, czy 
braku wiedzy. Dlatego te� panie Przewodnicz�cy to jest nasza wspólna sprawa pod k�tem 
przygotowania tej sesji warto te� mie� jedno stanowisko na przyszło�� chocia�by dlatego, �e 
na t� wspólna sesj�, chcemy zaprosi� Pana Marszałka Województwa Dolno�l�skiego, który 
generalnie wyraził dezaprobat� dla naszego wspólnego projektu dotycz�cych poł�cze� 
komunikacyjnych. Zaprosimy te� Wojewod� Dolno�l�skiego, a tak na przyszło��, to my�li, �e 
warto pokusi� si� o to, �e spotkania, na których podejmujemy uchwały czy wnioskujemy 
jakie� wnioski na przyszło�� odbywały si� przy współudziale osób z zewn�trz, dyrektorów 
departamentów, przedstawicieli ró�nych instytucji. Taki wniosek m.in. dotyczył Narodowego 
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Funduszu Zdrowia, czy te� Marszałka odpowiedzialnego za słu�b� zdrowia, bo my�li, �e o tej 
osobie my�lała radna Krystyna Dudziak - Piwowarska.  
Druga sprawa dotyczy Akcji Zima. Musi zasygnalizowa� �eby�cie nie byli Pa�stwo 
rozczarowani. Prawdopodobnie jeszcze dzisiaj otrzyma Zarz�dzenie Burmistrza Miasta i 
Gminy powołuj�ce skład sztabu Akcji Zima. Najprawdopodobniej w składzie tego zespołu 
znajd� si� po raz pierwszy wszyscy prezesi spółek komunalnych odpowiedzialni za dostaw� 
mediów, za sprawowanie nadzoru w okresie zimowym. Do tej pory byli to pracownicy, 
pełnomocnicy itd. W tej chwili, je�eli ja b�d� dalej kierował tym zespołem po prostu taki 
b�dzie skład, bardzo mocny. Ale przy okazji jedna informacja bardzo wa�na, bo b�dzie 
stanowiła wa�ny problem. Sesja na pewno nie odb�dzie si� przed 1 listopada br. a od 1 
listopada br. rozpoczynamy Akcj� Zima. Otó� z otrzymanego sprawozdania z rozliczenia 
GPO, który realizuje Akcj� Zima wynika, �e w roku ubiegłym z tytułu porz�dkowania, 
sprz�tania ulic, chodników itd. wydatkowali�my z przeznaczeniem na drogi wojewódzkie i 
powiatowe �rodki na ł�czn� kwot� 151 249,00 zł. To jest anga�owanie bud�etu do działa� 
niezwi�zanych ze swoim terytorium, ze swoim zadaniem i w zwi�zku z tym z chwil� 
powołania trzeba b�dzie podj�� pilne negocjacje ze Starostwem Powiatowym, z Zarz�dem 
Wojewódzkim Dróg Publicznych. B�dziemy musieli czytelnie zinterpretowa�, jakie zadania 
b�d� stały przed sztabem. Chciałby od razu poinformowa� Wysoka Rad�, �e nie wystarczy 
telefon przewodnicz�cego Rady Sołeckiej, czy Rady Osiedlowej �ebym podejmował decyzj� 
dot. wysłania sprz�tu w okre�lony rejon nieprzypisany terytorialnie do bogaty�skiego 
samorz�du. 	eby była jasno��. Mieszka�cy miasta i gminy otrzymaj� wykazy telefonów 
osób, które b�d� odpowiedzialni za okre�lone działania, przy czym ka�dy z członków zarz�du 
b�dzie przyjmował dy�ur sobotnio-niedzielny tzn. my�li o prezesach spółek komunalnych i 
�eby�my ten temat mogli rozstrzygn��. My�li, �e radni w tej materii maj� mo�liwo�� 
wypowiedzenia si� chocia�by pod tym k�tem, �e je�eli chodzi o zabezpieczenie �rodków z 
przeznaczeniem na ten cel, równie� znacie pa�stwo bud�et i wiecie, na jakim poziomie te 
�rodki s�. My�li, �e warto b�dzie poprosi� o informacj� na ten temat i to przedstawimy jako 
sztab jak jeste�my przygotowani i czym dysponujemy, �eby nie było nieporozumie�. W roku 
ubiegłym i w latach poprzednich przebiegało to ró�nie. W tym roku postanowiłem 
poinformowa� Wysoka Rad� o do�� zasadniczym i znacz�cym problemie, je�li chodzi o 
realizacj� tych zada�.  
Burmistrz poinformował tak�e, �e w dniu 22.10. 2004r. jest spotkanie nt. po�ytku 
publicznego, b�dzie bardzo szerokie grono około 70 instytucji oficjalnie zaproszonych. Radni, 
którzy zechc� si� temu przysłuchiwa� równie� w tym mog� uczestniczy�. 
 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta chciałby przedstawi� informacje, która wpłyn�ła dzi� 
przed otwarciem obrad sesji zło�on� przez Towarzystwo Opieki nad Zwierz�tami Koło w 
Bogatyni, które zwraca si� z pro�b� o pomoc w zorganizowaniu i remoncie azylu ogrodzenia 
dla zwierz�t i wniosek ten zostaje przekazany Panu Burmistrzowi.  
Pismo – wniosek stanowi zał�cznik nr 27 do protokołu sesji. 
 
Radny Paweł Marciniak zapytał ile �rodków strukturalnych pozyskała Gmina Bogatynia na 
przełomie 2 lat.  
 
Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski powiedział, �e padły dzisiaj dwa znamienne 
terminy – jeden wydatkowania, a drugi to racjonalno��, czyli wydatkowanie pozyskiwanie i 
skuteczno��, jeszcze trzeci element pozyskiwania tych �rodków. My�li, �e nie pokusi si� o 
przedstawienie tych informacji, gdy� działa w obszarze jednostek i podmiotów 
podporz�dkowanych pod polityk� regionaln�. To s� niewielkie i nie bardzo znacz�ce kwoty w 
ramach edukacji, w ramach polityki regionalnej. Natomiast my�li, �e bardziej znacz�ce s� 
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informacje na temat �rodków pozyskiwanych w aspekcie gospodarczym, inwestycyjnym i na 
to mo�e odpowiedzie� Pan Burmistrz Wietrzykowski i by przygotował informacje na 
nast�pny raz. Nie chce tu dezinformowa� radnych na ten temat, bo by� mo�e ma mylne dane. 
 
Radny Paweł Marciniak zasygnalizował, i� jest ch�tny inwestor z Niemiec, który chciałby 
zainwestowa� w Polsce, spotkanie w tej sprawie odb�dzie si� 27. 10 br. Pyta czy kto� 
pojedzie na to spotkanie. 
 
Zast�pca Burmistrza Zbigniew Szatkowski my�li, �e ka�da inicjatywa, ka�dy sygnał w 
zakresie mo�liwo�ci prowadzenia rozmów jest bardzo cenny. Na pewno w tym spotkaniu 
b�dziemy uczestniczyli.  
Chciałby jeszcze zasygnalizowa�, �e po raz pierwszy w tym roku przygotowuj�c zało�enia do 
projektu bud�etu na 2005 rok b�dziemy podchodzili do tego bud�etu w sposób specyficzny 
uwzgl�dniaj�c ju� to, czego nie robili�my w bud�etach poprzednich, czyli zabezpieczenie 
�rodków na realizacj� projektów. W zwi�zku z tym musimy wiedzie� maksymalnie du�o, 
musimy rozpozna� maksymalnie du�o oferentów, �eby temu sprosta� i zawrze� okre�lone 
zabezpieczenia w bud�ecie, chocia�by z tego wzgl�du, �e oprócz konieczno�ci zadbania o 
zabezpieczenie �rodków zmienia si� wiele uwarunkowa� w zakresie tworzenia szczególnie tej 
lewej strony po stronie dochodów, ale to my�li, �e przy samym tworzeniu bud�etu b�dzie 
mówiła Pani Skarbnik. Musi si� zmieni� specyfika podej�cia do tego wszystkiego. Priorytety 
b�d� musiały by� wyra�nie zakre�lone. I chyba nam o to wszystkim chodzi.  
 

AD.23. 
Wolne wnioski, sprawy ró�ne. 

jw. zrealizowano. 
 

AD.24. 
Zamkni�cie obrad sesji. 

 
Przewodnicz�cy Rady Henryk Boruta wobec wyczerpania porz�dku obrad zamkn�ł 
posiedzenie XX sesji Rady Gminy i Miasta. Dodał, �e dyskusja nie mo�e mie� charakteru 
polemiki przed mikrofonem. Przewodnicz�cy przypomniał, �e punkty 22 i 23. zostały 
wcze�niej poł�czone, było to powiedziane i jest to zapisane w protokole sesji.  
 
 
 
 

Przewodnicz�cy Rady Gminy  
        i Miasta w Bogatyni 

Henryk Boruta  
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Agnieszka Cisek 
El�bieta Gołaczy�ska  
Bogatynia 18.11.2004r.  
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